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“Ovoliko investicija koje se 
trenutno odvijaju na sjeveru 
zemlje malo tko je svjestan” 
Kako je istaknuto, Razvojni sporazum Sjever je inspiriran vrlo dobrim iskustvom vezanim uz Savjet za Slavoniju, 
Baranju i Srijem. On se sada nastoji primijeniti i za pet sjevernih županija

Predsjednik Vlade Republike Hrvat-
ske, Andrej Plenković, u petak je u 
Koprivnici održao sastanak sa župa-
nima uključenim u Razvojni spora-

zum za Sjever Hrvatske. Domaćin sastanka 
bio je koprivničko - križevački župan Dar-
ko Koren, a kako je premijer ovom prili-
kom istaknuo, ovaj koncept suradnje in-
spiriran je vrlo dobrim iskustvom vezanim 
uz Savjet za Slavoniju, Baranju i Srijem. On 
se sada nastoji primijeniti i za pet sjever-
nih županija.

razvojni prioriteti
- Govorili smo o svim razvojnim prioriteti-
ma, provedbi projekata koje smo definirali 
u našim ranijim susretima koji su bili u Va-

 » premijer andrej plenković u koprivnici dodijelio višemilijunske ugovore županima uključenim u razvojni 
sporazum za sjever hrvatske. tom je prilikom izjavio:

“ 
 Nastoji se postići da županije 

koje su u prostoru između 
Drave i Save budu u jednakom 
položaju kao i sve druge koje 
se nalaze na pravcima mreže 
Hrvatske autoceste. Svu cestovnu 
infrastrukturu ćemo riješiti u 
idućih sedam do devet godina”

 ANDREJ PLENKOVIĆ - premijer

prvu fazu investicija. Druga će biti otvara-
nje tvornice u Varaždinu, a potom i veliko-
ga distribucijsko-logističkoga centra, sve 
skupa je 80 milijuna eura. Investicija je to 
koja govori o snazi kompanije, a i svemu 
onome što su učinili u proteklo vrijeme, a 
osobito s rastom plaća i dizanjem vrijed-
nosti dionice te, naravno, daljnjom orijen-
tacijom na izvoz – rekao je Plenković, piše 
Aktualno.hr.

Potom se dotaknuo investicija vezanih 
uz prometnu infrastrukturu i zdravstvo.

- Vidjeli se ogroman projekt koji smo 
preuzeli od Bjelovarsko - bilogorske župa-
nije za Opću bolnicu u Bjelovaru, novi Cen-
tralni blok u Varaždinskoj bolnici i niz dru-
gih investicija. Posebno je bitno zabilježiti 
da su i investicije u poljoprivredu ovdje na 
sjeveru Hrvatske izrazito velike, praktički 
na razini 20 posto ukupnih investicija, što 
u javni razvoj, što jamstva našim poljopri-
vrednicima. Veselimo se da će ova surad-

Kajkavske kronike
info@kajkavskekronike.hr

raždinu i Čakovcu. Posjet Koprivnici počeo 
je otvaranjem Tvornice industrijske tjeste-
nine u Podravci, vrijedan 15 milijuna eura, 
veliki je to zamah investicijskoga ciklusa 
ove naše važne prehrambeno-prerađivačke 
kompanije koja je s ovim napravila samo 
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nja pridonijeti daljnjem jačanju sjevera Hr-
vatske. Bilo bi dobro kada bi bilo vremena 
da se to sve predstavi, jer ovoliko investi-
cija koje se trenutno odvijaju ovdje na sje-
veru Hrvatske, mislim da ih je, osim možda 
ovih župana i par njihovih suradnika i gra-
donačelnika, malo tko svjestan - poručio je.

Istaknuo je kako se nastoji postići da žu-
panije koje su u prostoru između Drave i Save 
budu u jednakom položaju kao i sve druge 
koje se nalaze na pravcima mreže Hrvat-
ske autoceste.

- Mi ćemo cijelu tu infrastrukturu, kada 
je riječ o cestama, za cijelu Hrvatsku riješi-

ti u idućih maksimalno sedam do devet go-
dina, a onda nam slijedi veliki korak dizanja 
nivoa željezničke infrastrukture koja je de-
setljećima bila zapostavljena - najavio je pre-
mijer Plenković.

Prije samog sastanka, predsjednik Vlade 
je svečano uručio nekoliko odluka o dodjeli 
bespovratnih sredstava za projekte definira-
ne u Razvojnom sporazumu Sjever Hrvatske 
te je istaknuo da se tako potiče kontinental-
ni turizam i ulaganja u sjeverni dio Hrvatske.

dodijeljeni ugovori
Krapinsko - zagorskom županu Željku Ko-
laru uručen je ugovor o dodjeli 16,4 miliju-
na eura za obnovu vanjskih bazena i gradnju 
hotela s pet zvjezdica pri Specijalnoj bolni-
ci za medicinsku rehabilitaciju u Stubičkim 
Toplicama, varaždinskom županu Anđelku 
Stričaku je uručen ugovor o dodjeli 17,1 mi-
lijuna eura, po pozivu raspisanom u okvi-
ru Nacionalnog plana oporavka i otpornosti 
Republike Hrvatske za rekonstrukciju hote-
la Minerva i bazena u sklopu Specijalne bol-
nice za medicinsku rehabilitaciju u Varaž-
dinskim Toplicama, a županu Koprivničko 
- križevačke županije Darku Korenu uručen 
je ugovor za projekt revitalizacije dvorca In-
key vrijedan 12.866.989,30 eura kojem su na-
kon evaluacije i administrativnih provjera 
dodijeljena bespovratna sredstava u iznosu 
10.093.877,55 eura. 

Inače, premijera su u Koprivnici pratili i 
potpredsjednik Vlade i ministar mora, pro-
meta i infrastrukture Oleg Butković, mini-
strica poljoprivrede Marija Vučković, mini-
star gospodarstva i održivog razvoja Damir 
Habijan, ministar regionalnog razvoja i fon-
dova Europske unije Šime Erlić, ministrica 
turizma i sporta Nikolina Brnjac te ministar 
zdravstva Vili Beroš. n

“
 Posebno je bitno zabilježiti da 
su i investicije u poljoprivredu 
ovdje na sjeveru Hrvatske izrazito 
velike, praktički na razini 20 posto 
ukupnih investicija”

 ANDREJ PLENKOVIĆ - premijer
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 » iako su mu se najmlađi sigurno razveselili, vozači definitivno nisu

FOTO: Snijeg izazvao kaos na zagorskim prometnicama

Velik dio zemlje, pa tako i Zagorje, u pe-
tak se probudio pod snježnim pokriva-
čem. Iako su se najmlađi sigurno veselili, 

vozači definitivno nisu. Facebook stranica po-
licija zaustavlja Krapinsko - zagorska županija 
od jutra se punila objavama o stanju na zagor-
skim cestama. 

Kod Hromca je tako šleper izletio s ceste te 
blokirao promet, također, promet je blokiran i 
od Lupinjaka prema Hromcu, javljali su vozači 
na spomenutoj stranici. Nadalje, na relaciji od 
Marije Bistrice prema Zagrebu također kaos na 
cestama - nekoliko je vozila izletjelo s ceste, a 
ništa bolje nije bilo ni u radobojskom kraju, u 
Jazvinama, odakle se jedan vozač također javio 
fotografijom i kratkom porukom: “Jazvine - Ra-
doboj bolje ne ići”.

Ništa bolje nije bilo ni u drugim krajevima 
zemlje. Kako je DHMZ i najavljivao, vrijeme 
je u unutrašnjosti bilo umjereno do pretež-

no oblačno, na kopnu uz snijeg, a u gorskim 
predjelima najavljivan je bio i deblji snježni 
pokrivač. Za cijelu zemlju na snazi su bila i 
upozorenja - od žutog na krajnjem jugu i isto-
ku, do crvenog u gospićkoj, riječkoj i kvarner-
skoj regiji. 

vrijeme danas
Vrijeme će danas u većini krajeva biti pretežno 
sunčano, ujutro ponegdje u unutrašnjosti mo-
guća magla. Oblačnije će se zadržati na jugu ze-
mlje gdje će još u prvom dijelu dana biti mjesti-
mične kiše, ali ponegdje i susnježice i snijega. 
Vjetar slab do umjeren, u gorju i jak sjeverni. Na 
Jadranu će puhati jaka i olujna bura, podno Ve-
lebita lokalno i s orkanskim udarima. Jutarnja 
temperatura zraka od -9 do -4, duž obale i na 
otocima između -1 i 4, na jugu oko 7 °C. Najviša 
dnevna uglavnom od -1 do 4, na Jadranu izme-
đu 5 i 10 °C. (kk) n

Vrijeme će danas u većini krajeva biti pretežno sunčano, ujutro ponegdje u unutrašnjosti moguća magla. U prvom 
dijelu dana na jugu zemlje mjestimične kiše, ali ponegdje i susnježice i snijega
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Konačno su stvoreni svi 
preduvjeti da se u roku 
18 mjeseci maknu sve 

bale otpada iz Brezja - naj-
kraći je zaključak radnog sa-
stanka održanog u utorak na 

kojem je izvođač radova sa-
nacije odlagališta otpada, za-
jednica ponuditelja ‘CE-ZA-R 
d.o.o.’ i ‘HIS’ uveden u posao. 
Prve bale trebale bi krenuti iz 
Brezja najkasnije do sredine 

 » sljedećih mjeseci zbog radova će se osjećati neugodni mirisi. prve bale zauvijek odlaze sredinom veljače

veljače, a do tog dana izvodit 
će se pripremni radovi te mon-
tirati vaga kojom će se preci-
zno mjeriti količine odveze-
nog otpada. 

Radnom sastanku u UO za 
gradnju i komunalno gospo-
darstvo uz zamjenika gradona-
čelnika Miroslava Markovića, 
pročelnika Vladu Podbrežnič-
kog, savjetnicu Mirku Jozić te 
predstavnike Grada Varaždina 
koji će biti uključeni u projekt, 
nazočili su predstavnice Fon-
da za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost, nadzorni 
inženjer, vanjski voditelj pro-
jekta te ovlaštenik za nadzor 
nad izvođenjem radova su-
kladno sanacijskom progra-
mu lokacije Brezje. Potpisan 
je zapisnik o uvođenju izvo-
đača u posao, te dogovoreni 
postupci kao i vođenje pro-
pisane dokumentacije i gra-
đevinskog dnevnika projekta 

koji će u potpunosti biti finan-
ciran sredstvima iz državnog 
proračuna, odnosno Fonda 
za zaštitu okoliša i energet-
sku učinkovitost, objavili su 
iz Grada Varaždina.

Temeljem ugovora koji su 
u prosincu potpisali gradona-
čelnik Neven Bosilj i predstav-
nici ponuditelja u ime vodećeg 
člana zajednice ponuditelja 
‘CE-ZA-R d.o.o.’, član uprave 
Željko Teufel  i član zajedni-
ce ponuditelja ‘HIS d.o.o.’ di-
rektor  Goran Petković, izvo-
đači su se obvezali na rok od 
18 mjeseci koji je počeo teći 
upravo u utorak.

Prema tome, 16. srpnja 
2025. godine u Brezju na ulazu 
u Varaždin ne bi trebala biti ni 
jedna bala, a zemljište na ko-
jem se nalazio otpad trebalo 
bi biti sanirano. Osim sanacije 
zatvorenog odlagališta neopa-
snog otpada uklanjanjem ba-

liranog otpada s lokacije, ugo-
vorom te oporabe postupkom 
R3 (Recikliranje/obnavlja-
nje otpadnih organskih tvari 
koje se ne koriste kao otapa-
la) predviđeno je i  uklanjanje 
građevina koje se neće koristi-
ti u daljnjoj namjeni prostora 
te sanacija podloge, odnosno 
temeljnog tla. 

Kako se navodi u ugovo-
ru, izvedeni radovi obračuna-
vat će se i fakturirati na osno-
vi stvarno izvedenih količina 
radova obračunatih u građe-
vinskoj knjizi i ovjerenih od 
strane nadzornog inženjera. 
Preuzete količine otpada obra-
čunavati će se temeljem ovje-
renog pratećeg lista za otpad.

Izvođač radova najavio je 
da će se vjerojatno prilikom 
odvoženja bala osjetiti neu-
godni mirisi pa je u naprijed 
zamolio građane za strpljenje 
i razumijevanje. (kk) n

Rok na kojeg su se obvezali 
izvođači je 18 mjeseci i počeo je 
teći u utorak. Prema tome, 16. 
srpnja 2025. godine u Brezju na 
ulazu u Varaždin ne bi trebala 
biti ni jedna bala, a zemljište na 
kojem se nalazio otpad trebalo 
bi biti sanirano 

Uvođenjem izvođača u radove 
i službeno krenulo micanje 
bala s ulaza u Varaždin
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Kutija od 20 cigareta odgovara 20 miligrama nikotina. Ako 
nikotinska vrećica ima deklarirano 20 miligrama nikotina po 
vrećici, a jedno pakiranje snusa ima primjerice 18 vrećica, to 
iznosi 360 miligrama nikotinaPonekad djeca imaju pogrešne idole, 

a da toga nisu ni svjesna. Ponekad 
pak padaju pod utjecaj okoline i pri-
ključuju se raznim trendovima koje 

diktira njihovo društvo ili šira zajednica. Go-
dinama su djeca i mladi padali pod utjecaj 
krivih trendova, poput alkohola ili cigare-
ta, misleći kako konzumiranje neće dovo-
diti do težih posljedica. No, jedna ili dvije 
čaše lako mogu dovesti do alkoholizma, kao 
što i nekoliko cigareta do raka pluća ili jed-
njaka. No, odavno nisu opasnost samo alko-
hol i cigarete, nego i razni trendovi ili pro-
izvodi koji do njih stižu preko društvenih 
mreža. Sve veću popularnost među mladi-
ma stječe snus, kojeg bez problema može-
mo nazvati još jednom opasnošću. Lako je 
to dostupan izvor velikih doza nikotina, ma-
hom korišten ne samo od strane srednjoš-
kolaca, već i djece mlađe od 15 godina. Radi 
se o nikotinskim vrećicama koje se stavlja-
ju između usana i desni te tako na korisni-
ka djeluju brže nego cigarete. Sadrže dehi-
drirani nikotin u obliku bijelog praha s do-
datnim aromama, ne sadrže list duhana, a 
nikotin se apsorbira u krvotok preko slu-
znice u ustima. Vrećice također sadrže bilj-
na vlakna, arome i zaslađivače.

Na štetnost je krajem prošle godine upo-
zorio i Hrvatski zavod za javno zdravstvo, 
koji skreće pažnju na podatak kako snus sa-
drži visoke doze nikotina. 

širok raspon
- S obzirom na činjenicu da je prema Zakonu 
o ograničavanju uporabe duhanskih i srod-
nih proizvoda ograničen sadržaj nikotina na  
maksimalno jedan miligram po cigareti, ku-
tija od 20 cigareta odgovara 20 miligrama ni-
kotina. Ako nikotinska vrećica ima deklarira-
no 20 miligrama nikotina po vrećici, a jedno 
pakiranje snusa ima primjerice 18 vrećica, to 
iznosi 360 miligrama nikotina, što je znat-
no više od jedne kutije cigareta s maksimal-
no 20 miligrama nikotina. Također, radi se 
i o različitim vrstama nikotina jer se u ciga-
retama nalazi biljni, a u vrećicama sintetski 
nikotin, čija je apsorpcija i vezanje na recep-
tore drugačija jer ovisi i o farmaceutskoj či-
stoći uporabljene sirovine. Iako nikotinske 
vrećice sadrže manje štetnih kemikalija od 
duhana koji se može pušiti, one i dalje mogu 
sadržavati nitrozamine povezane s rakom i 
nose rizike od nuspojava, uključujući muč-
ninu, štucanje i iritaciju usta - piše u dopisu. 

 » nova opasnost koja se rapidno širi među mladima dolazi u obliku nikotinskih vrećica

SNUS: Lako dostupna droga koju koriste 
djeca u osnovnim i srednjim školama 

“ 
 Najčešće ga koriste učenici 

osnovnih i srednjih škola te mladi 
sportaši po uzoru na svoje idole 
i svjetske poznate zvijezde, koje 
to objavljuju na društvenim 
mrežama”

 ANDREA KRCUNOVIĆ - Odjelna sestra Endodoncije

Korisnici imaju širok raspon opcija jer snus 
dolazi u raznim jačinama i okusima. Potje-
če iz Švedske, a njegova se konzumacija dra-
stično povećala u zadnjih par godina te za-
pravo i doživjela ekspanziju. 

- Najčešće ga koriste učenici osnov-
nih i srednjih škola te mladi sportaši 
po uzoru na svoje sportske idole i svjet-
ske poznate zvijezde, koji na društvenim 
mrežama objavljuju kako se koristi ovaj 
proizvod.  Lako je dostupan te cijena jed-
ne kutije snusa na kiosku košta od četiri 
do šest eura, a kupuje se i bez davanja do-
kumenata - rekla nam je Andrea Krcuno-
vić, Odjelna sestra Endodoncije s restaura-
tivnom stomatologijom, oralnu medicinu 
i Parodontologiju, Stomatološke polikli-
nike Zagreb. 

broj maloljetnih ovisnika raste 
Većina mladih prvi put se susrela sa snusom 
u srednjoj školi,  a probali su ga zbog znati-
želje ili pritiska društva. 

- Nikada nisam probala snus, iako su me 
prijatelji koji su ga redovito koristili, nago-
varali na konzumaciju. Bez obzira na to što 
su upoznati s negativnim posljedicama, ne 
sprječava ih da isprobaju i nastavljaju s ko-
rištenjem u svrhu zabave, lakšeg nošenja 
sa stresom i isprobavanja zanimljivih oku-
sa - rekla nam je Katarina Ravlić, učenica. 

Slijedeći još jedan od trendova, mladi 
snus konzumiraju s prijateljima, zasigurno 
kako bi se osjećali prihvaćeni u društvu. 
No velik problem nastaje kada se taj trend 
pretvori u naviku, pa osoba kreće s konzu-
macijom i izvan društva te ga upotrebljava 
u svim situacijama. Zbog veličine i načina 
konzumacije, vrlo ga je lako konzumirati i 

Autorice: Ana Grah i Tina Bazić, 4. MT
Mentorica: Marina Buhin, prof

Andrea KrcunovićKatarina Ravlić
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tijekom nastave, što učenici, ako je za vje-
rovati tvrdnjama na društvenim mrežama, 
nerijetko čine. Bez specifičnog mirisa, veli-
čine poput žvakače gume ili bombona, ko-
rištenje snusa izaziva karakteristično pona-
šanje kod konzumenata. 

– Alarmantni simptomi konzumacije 
su stanje euforije, omamljenosti te opije-
nosti. Djevojke navode da im konzumaci-
ja snusa smanjuje apetit. Također se iz usta 
može osjetiti miris eteričnih ulja. No, izazi-
va i nuspojave koje su lako uočljive ukoli-
ko se snus drži u ustima dulje od pet minu-
ta. To su mučnina, povraćanje, glavobolja, 
razdražljivost, slabija pažnja, proljev, slinje-
nje, poremećaj sna te ubrzano lupanje srca 
- dodaje Krcunović. 

nepoznat pojam
Činjenica je da su nikotinske vrećice i dalje 
nepoznat pojam učiteljima i profesorima jer 
se mnogo njih obraća djeci kako bi saznali 
više o snusu. I sami psiholozi smatraju da je 
to relativno nova ovisnost s kojom su se tek 
nedavno prvi puta susreli. 

- Za snus sam saznao unazad godinu 
dana, kada sam dobio prijave kolegica struč-
nih suradnica iz osnovne škole, s područ-
ja Krapinsko - zagorske županije, koje su se 
tada prvi put susrele sa snusom i sa samom 
raširenošću uporabe istog među učenicima - 
govori nam Svetislav Joka, klinički psiholog 
na Odsjeku za zaštitu mentalnog zdravlja i 
prevenciju ovisnosti Zavoda za javno zdrav-
stvo Krapinsko - zagorske županije. 

Problem postaje i veći zbog činjenice da 
ni roditelji nisu upoznati s ovom vrstom le-
galne droge, koju njihova djeca konzumira-
ju. S druge strane, ni ne razumiju što je to, 
pa se ni ne zabrinjavaju previše. Stoga djeci 
nije problem sakriti kutijicu, kako zbog nje-
ne veličine, tako i zbog neupadljivog izgle-

da, a još im je manji problem kupiti je jer 
je dostupna baš kao i paket žvakaćih guma.  

- Snus je vrlo lako nabaviti. Imate ga 
na benzinskim postajama i na svakom kio-
sku, a uglavnom se ne smije prodavati mla-
đima od 18 godina. No, u većini slučajeva i 
mlađa ga djeca mogu nabaviti bez proble-
ma- rekao nam je jedan korisnik koji je že-
lio ostati anoniman.

negativan efekt na zdravlje 
Ono čega djeca i mladi nisu svjesni jest či-
njenica da konzumacija može kratkotrajno 
i dugotrajno utjecati na tijelo, a vjerujemo 
kako ni nisu upoznati sa štetom koju rade 
svom organizmu. 

- Imala sam priliku vidjeti kako je nega-
tivno djelovalo na jednu djevojku. Prvi put 
je koristila snus jer ju je prijatelj potaknuo 
na to i odmah nakon korištenja joj se poče-
lo vrtjeti u glavi i povraćala je. Tada je shva-
tila da je pogriješila i više nije koristila snus 
- dodala je Ravlić. 

Djeca su zbog svoje težine sklonija jačim 
nuspojavama prilikom konzumiranja, a uz 
već spomenute nuspojave, ukoliko se u usti-
ma drži duže od pet minuta, može izazvati 
trovanje, dok u slučajevima gutanja vrećice 
može doći do smrtnih ishoda. Problem na-
staje i kod dugotrajnog korištenja, kada fi-
zičke posljedice postaju mnogo ozbiljnije jer 
se razvija i ovisnost o nikotinu. 

- Naime, na početku uzimanja, nikotin 
može dovesti do kratkotrajnog osjećaja ugo-
de koji potiče neodgodivu želju za ponovnim 
uzimanjem. Što više osoba uzima nikotina, 
to je veća količina potreba za postizanje i 
najmanjeg osjećaja ugode. Kada se razvije 
ovisnost, uzimanjem se ne postiže više toli-
ko osjećaj ugode, koliko osjećaj osposoblje-
nosti za uobičajeno dnevno funkcioniranje 
- stoji u dopisu HZJZ-a. 

U usnoj šupljini se također pojavljuju 
posljedice. 

- Možemo utvrditi kemijske opekline s 
unutarnje strane gornje usne i zubnog mesa, 
kao i promjene boje na sluznici usne šuplji-
ne, ranice i čireve. Dolazi do razvoja gingivi-
tisa, parodontitisa te gubitka zubi. Korište-
nje snusa nosi rizik za razvoj kancerogenih 
bolesti usne šupljine i grla - ističe Krcunović.

Spomenut ćemo i psihičke posljedice. 
- Snus prvenstveno djeluje na srčano kr-

vožilni sustav jer je nikotin jedna vrsta dro-
ge. S obzirom na činjenicu da su velike kon-
centracije nikotina u jednoj vrećici, djeluje 
na naše nikotinske acetilkolinske receptore 
u mozgu i stvara ugodu. Simultanim podra-
živanjem tih centara u mozgu, dolazi do za-
čaranog kruga, koji se događa jednako kao i 
kod osobe koja konzumira nekakve psihoak-
tivne supstance, odnosno droge - dodaje Joka. 

zabrana?
Zbog svih navedenih utjecaja, prodaja je za-
branjena u nekim zemljama Europe, poput 
Norveške i Njemačke, gdje je tvrtka British 
American Tobacco, uklonila svoje nikotin-
ske vrećice s tržišta jer je njemački Ured za 
zaštitu potrošača i sigurnost hrane rekao da 
ovi proizvodi nisu regulirani niti duhanskim 
zakonodavstvom niti zakonodavstvom pre-
hrambenih proizvoda. U Hrvatskoj su zabra-
njene tek neke vrste. No, i do njih je lako doći 
jer mladi idu korak dalje i naručuju preko in-
terneta, a kasnije i preprodaju drugima. 

Spomenimo ovdje i slučaj u jednoj zagre-
bačkoj osnovnoj školi u kojoj su učeniku pod 
prijetnjama fizičkim zlostavljanjem, ugura-
li snus u usnu šupljinu. Stoga je prije svega, 
važna edukacija i svijest okoline o ovoj štet-
noj supstanci. 

- U prevenciji treba uključiti cijelu druš-
tvenu zajednicu. U školama učitelji i profe-
sori trebaju redovito educirati mlade o štet-
nosti konzumiranja ovog proizvoda. Apel na 
rano prepoznavanje znakova u usnoj šupljini 
upućujem i stomatolozima. Roditelje treba 
potaknuti na obiteljska okupljanja, zdrav na-
čin života te otvorenu komunikaciju sa svo-
jom djecom, kako bi na vrijeme prepoznali 
promjene u ponašanju i ukoliko je potrebno, 
ne sramiti se te potražiti pomoć stručnjaka. 
Djecu treba uključiti u sportske aktivnosti i 
uputiti na korisne navike. S obzirom da se 
duhan smatra najvećim zdravstvenim rizi-
kom, voljela bih da zakonodavna vlast u ci-
jeloj Europskoj uniji donese Uredbu o zabra-
ni duhanskih proizvoda u bilo kojem obliku 
- zaključuje Krcunović. n

“
 Snus prvenstveno djeluje na 
srčano krvožilni sustav jer je 
nikotin vrsta droge. S obzirom 
na činjenicu da su velike 
koncentracije nikotina u jednoj 
vrećici, djeluje na naše nikotinske 
acetilkolinske receptore u mozgu 
i stvara ugodu”

 SVETISLAV JOKA - klinički psiholog

Svetislav Joka
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 » u sklopu turneje nije zaobišao ni zagorje: ivan pernar i dalje vrbuje srednjoškolce oko škola - 
može li netko zaustaviti samopromociju preko leđa djece?

PRAVOBRANITELJICA: 
Prijavljen je, na potezu su 
policija, Ministarstvo i DORH 

Zagreb, Zadar, Krapi-
na, Rijeka, Zabok, Oro-
slavje,… Bivši saborski 
zastupnik Ivan Pernar, 

iako su ga neki već zbog toga 
gađali i jajima kad se pojavio, 
ne zaustavlja se u svojoj sulu-
doj turneji oko hrvatskih škola, 
gdje se tobože zalaže za zdrav 
život mladih te srednjoškolci-
ma nudi novac u zamjenu da 
naprave određen broj skleko-
va ili izdržaja, a zapravo, sni-
majući ih i objavljujući na naj-
popularnijoj društvenoj mre-
ži među tom populacijom, be-
zočno i besramno radi na vla-
stitoj samopromociji pre-
ko leđa djece.

Nekad se pojavi sam pa nudi 
novac, nekad su mu u društvu 
ili neki vlasnik Porschea koji 
umjesto njega nudi djeci eure 
ili pak profesorica matematike, 
barem se tako predstavlja, iako 
se čini da je primarno ipak biv-
ša članica Živog zida, njihova 
bivša kandidatkinja za EU par-
lament i vijećnica u Gradu Za-
prešiću. Kad se stvari tako po-
stave, jasno je da nema tu puno 
brige za zdrav život mladih, ba-
rem ne primarno. Uz to, sasvim 
slučajno je pred nama ‘superiz-
borna’ godina.

Osim vrlo diskutabilnog pi-
tanja je li ispravno djeci nudi-
ti novac u zamjenu za sklekove 
pa to neovlašteno snimati, ima 
tu i spornih izjava, poput “Bo-
lje da rade sklekove, nego da 
idu na gay parade” ili posljed-
nji slučaj iz Oroslavja, gdje je je-
dan od profesora pokušao spri-
ječiti Pernara u vrbovanju djece, 
a ovaj mu uzvratio da je na jav-
nom prostoru (što pločnik ui-
stinu i jest, iako je i to pro-
stor ispred škole op.a.) i “neka 
govori ruci”.

Ako to nije protuzakonito i 
opasno, vrlo je bezobrazno pre-
ma profesoru i loš primjer djeci 
kako se trebaju odnositi, prvo 
prema starijima, a onda prema 
profesorima – pogotovo danas, 
kada si djeca u školama uzima-
ju puno veća prava nego što po-
štuju obaveze.

Poslali smo stoga upite za-
gorskoj policiji, s obzirom na 
činjenicu da Pernar u svojoj 
turneji nije zaobišao ni Zagor-
je, školama u Krapini i Zaboku 
ispred kojih je bio te pravobra-
niteljici za djecu. Pitali smo ih 
jesu li imali saznanja da će Per-
nar doći pred školu i učenicima 
nuditi novac/snimati ih? Jesu li 
nekako reagirali prema učeni-
cima nakon što su snimke izaš-
le u javnost? Jesu li kontaktirali 
policiju? Što škole čine da upo-
zore učenike da se pripaze kod 
takvih pokušaja njihove zlou-
potrebe u svrhu političke ili 
osobne (samo)promocije?

– Zakonom o odgoju i obra-
zovanju u osnovnoj i srednjoj 
školi propisano je, između 
ostaloga, da su školske usta-
nove dužne stvarati uvjete za 
zdrav mentalni i fizički razvoj 
te socijalnu dobrobit učeni-
ka, sprječavati neprihvatljive 
oblike ponašanja, brinuti se o 
sigurnosti učenika i osigura-
ti uvjete za uspješnost svakog 
učenika u učenju. U sklopu pre-
ventivnog programa provode 
se aktivnosti, radionice za uče-
nike i roditelje kojima je svrha 
jačanje kompetencija između 
ostaloga i za odgovorno gra-
đanstvo, sigurnost na društve-
nim mrežama i slično. U ško-
li i na prostoru škole nije bilo 
opisanih događanja, niti potre-
be obavještavanja nadležnih in-
stitucija za postupanja suklad-

Zalaže se za zdrav život mladih te 
srednjoškolcima nudi novac u zamjenu da 
naprave određen broj sklekova ili izdržaja, a 
zapravo bezočno i besramno radi na vlastitoj 
samopromociji preko leđa djece

“   
 Dijelim zabrinutost za sigurnost 

djece koja uključuje i pokušaje 
raznih manipulacija te objava 
neprimjerenih sadržaja na 
društvenim mrežama”

 DRAŽENKA JUREC - ravnateljica SŠ Zabok
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Najkonkretniji su ipak 
bili iz Ureda pravobranite-
ljice za djecu:

– Ured pravobraniteljice za 
djecu zaprimio je brojne pri-
tužbe roditelja, ali i zabrinu-
tih građana, na neprimjereno 
ponašanje gospodina Ivana 
Pernara, poglavito vezano uz 
njegove razgovore i fotogra-
firanje s učenicima / učenica-
ma osnovnih i srednjih škola 
na području grada Zagreba, a 
odnedavno i u drugim župani-
jama. Napominjemo da nema-
mo ovlasti zabraniti niti sankci-
onirati neprimjerene postupke 
političara, već jedino možemo 
upozoriti i dati preporuke za 
zaštitu prava djece - kažu.

- Mišljenja smo kako nit-
ko, pa ni (bivši) saborski zastu-
pnici ili bilo koje druge politič-
ki angažirane osobe, ne smiju 
ometati rad škola neovlašte-
nim ulascima u iste, stoga smo 
uputili preporuku Ministarstvu 
znanosti i obrazovanja o nuž-
nosti zaštite djece i prostora 
odgojno – obrazovnih ustanova 
od takvoga “političkog” djelo-
vanja pojedinaca, koji ne prežu 
od izravnog uvlačenja učenika 
u političku propagandu i isko-
rištavanja djece za vlastitu po-
litičku promociju i svoje poli-
tičke ciljeve. Škole moraju biti 
prostor u kojem će učenici biti 
slobodni od takvih pritisaka.  
Nažalost, odgovor Ministar-
stva još uvijek nismo zapri-
mili - dodaju.

- Isto tako, zatražili smo od 
Policijske uprave Zagrebač-
ke informaciju o tome ima li 
u ovakvom ponašanju gospo-
dina Pernara elemenata ka-
znenog djela i drago nam je 
da je policija reagirala uputiv-
ši dopis ravnateljima nekim od 
srednjih škola u Zagrebu sa za-
molbom da ako imaju sazna-
nja da gospodin Pernar dola-
zi pred njihovu školu, o tome 
obavijeste nadležnu policijsku 
postaju - ističu.

- PU Zagrebačka nas je u me-
đuvremenu informirala kako 
su ravnatelji potvrdili točnost 
medijskih objava o susretima 
i fotografiranju Ivana Pernara 
s učenicima, međutim nije za-
primljena niti jedna prijava od 
strane djece i/ili roditelja o obi-
lascima odgojno-obrazovnih 
ustanova na području Zagre-
ba od strane spomenutog biv-
šeg saborskog zastupnika, kao 
niti prijava ravnatelja srednjih 
škola u Zagrebu o incidentnim 
situacijama. Nadležnom Op-
ćinskom kaznenom državnom 
odvjetništvu u Zagrebu za mla-
dež PU zagrebačka predala je 
izvješće sa svim prikupljenim 
saznanjima, radi donošenja 
meritorne državno-odvjetnič-
ke odluke o eventualnom po-
stojanju elemenata s obilježji-
ma kažnjivih radnji iz domene 
kaznenopravne zaštite djece, 
počinjenih postupanjima Ivana 
Pernara. Očekujemo donošenje 
meritorne državno – odvjetnič-
ke odluke - kažu iz Ureda.

- U našem smo radu do-
sad više puta apelirali na jav-
ne osobe i političare na dodat-
nu odgovornost u istupima i 
djelovanju, posebice na to da 
ne iskorištavaju djecu i situa-
cije u kojima su djeca uključe-
na za ostvarivanje vlastitih in-

teresa i ciljeva. S tim u vezi, u 
vrijeme izbornih kampanja iz 
našeg se Ureda najčešće upu-
ćuju javni pozivi političarima 
da vode računa o interesima 
djece i da ih ne iskorištavaju 
za svoje političke interese. Me-
đutim, valja priznati da u tom 
području nema jasnog prav-
nog okvira koji bi omogućio 
da se spriječe ili sankcionira-
ju neprimjereni postupci u ko-
jima se djecu izravno iskorišta-
va za osobne ili političke ciljeve 

odraslih. Stoga je proteklih go-
dina iz Ureda pravobraniteljice 
za djecu upućivana preporuka 
Državnom izbornom povjeren-
stvu da donese pravila kojima 
će se spriječiti neprimjereno 
uključivanje djece u aktivnosti 
političara u izbornoj kampanji 
ili etički okvir kao neku vrstu 
regulacije – zaključuju iz Ure-
da pravobraniteljice za djecu.

Na potezu su policija, Mi-
nistarstvo i Državno odvjet-
ništvo. (kk) n

provjere vezane uz videoza-
pise, pri čemu nisu utvrđe-
ni elementi prekršaja ni dru-
gih kažnjivih radnji na štetu 
djece. Sukladno zakonskim 
propisima, policijski službe-
nici Policijske uprave kra-
pinsko-zagorske nastavljaju 
postupanje u odnosu na pro-
vjere drugih oblika kažnjivog 
ponašanja – kažu iz policije, 
tvrdeći da u Pernarovim po-
stupanjima, strogo gledaju-
ći slovo zakona, zasad nema 
ništa sporno.

No, ima li iz svakog 
drugog aspekta?

no propisima i protokolima, a 
s događanjima na javnim povr-
šinama u blizini škole upozna-
ta sam iz izvora koje ste naveli 
u upitu. Dijelim zabrinutost za 
sigurnost djece koja uključuje 
i pokušaje raznih manipulacija 
te objava neprimjerenih sadr-
žaja na društvenim mrežama – 
odgovorila nam je ravnateljica 
SŠ Zabok Draženka Jurec.

Iz SŠ Krapina još uvi-
jek čekamo odgovore, a evo 
što su nam šturo odgovorili 
iz policije:

– Policijski službenici naše 
Policijske uprave izvršili su 

“   
 Mišljenja smo kako nitko, pa ni 

(bivši) saborski zastupnici ili bilo 
koje druge politički angažirane 
osobe, ne smiju ometati rad škola 
neovlaštenim ulascima u iste”

 URED PRAVOBRANITELJICE ZA DJECU
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 » u retrovizoru: varaždinska županija u 2023. godini realizirala nikad više investicija

Istim tempom nastavit 
će se i u ovoj godini 

Protekla je godina pre-
ma mnogima bila vrlo 
uspješna. Na područ-
ju cijele zemlje realizi-

rani su brojni značajni projekti 
od kojih su mnogi financirani 
ili sufinancirani preko Europ-
ske unije iz koje unazad godi-
nama stižu značajna sredstava 
za brojne važne investicije, a 
sve uz veliku pomoć Vlade RH. 

gotovo dva desetljeća
Među uspješnijima je tu sva-
kako bila Varaždinska župa-
nija na čelu s županom An-
đelkom Stričakom i njegovim 
timom. Tijekom 2023. godine 
na području županije su otvo-
rena dva objekta u zdravstvu 
koja su stanovnici čekali go-
tovo dva desetljeća. Riječ je o 
objektu Objedinjenog hitnog 
bolničkog prijema pri OB Va-
raždin te Nacionalnom reha-
bilitacijskom centru za oso-
be s bolestima i oštećenjima 
kralježničke moždine Speci-
jalne bolnice Varaždinske To-
plice. Tamo se sada, u novoo-
tvorenoj suvremenoj bolničkoj 
zgradi, rehabilitacija provodi i 
pomoću robota.

Nadalje, od projekata koji su 
usko vezani uz zdravstvo, tu je 
i potpuno novi izgled Medicin-
ske škole Varaždin s modernim 
kabinetima, laboratorijima, uči-
onicama te školskom kuhinjom, 
a cijeli je prostor uređen u sklo-
pu Regionalnog centra kompe-
tentnosti inovativnih zdravstve-
nih tehnologija. 

U 2023. godini otvoren je i 
Posjetiteljski centar Varaždin-
ske županije u podrumu Župa-
nijske palače u Varaždinu, a već 
od samih početaka rada privla-
či brojne turiste, kao i domaće 
stanovništvo. Centar se ističe po 
atraktivnim vizualnim efektima 
koje stvaraju hologrami, poseb-
ni projektori i druga tehnologija. 

Uz mnoge objekte značaj-
ne za stanovništvo, mnogo se 
uložilo i u cestovnu infrastruk-
turu. Prošle je godine tako sa-
nirano čak 29 klizišta, a ob-
novljen je i 61 kilometar cesta 
diljem Varaždinske županije. 
Spomenuta ulaganja čiji je cilj 
podići kvalitetu života svih mje-
štana sufinancirana su bespo-
vratnim sredstvima Europske 
unije, te iz državnog i županij-
skog proračuna. 

Osim što se ulaže u infrastrukturu, dodajmo da su rasle i potpore građanima i to od 50 do 100 posto u odnosu na 2021. 
godinu. Za stipendiranje učenika i studenata tako je izdvojeno 285.000 eura, za program produženog boravka 602.345 
eura, za pomoćnike u nastavi 1.091.195 eura...

Objedinjeni hitni bolnički prijem, OB Varaždin

ZAVRŠENO

Dogradnja i energetska obnova Glazbene škole Varaždin

PROJEKTIRANJE

Nacionalni rehabilitacijski centar Specijalne bolnice V. Toplice

ZAVRŠENO

Regionalni centar kompetentnosti u poljoprivredi

U IZGRADNJI

Izgradnja geotermalne elektrane

U PRIPREMI
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dvorca Šaulovec koji će postati sjedište Europ-
skog centra za darovite – Centara izvrsno-
sti Varaždinske županije.

najveći i najkompleksniji
Valja spomenuti i pripremu za projekti-
ranje najkompleksnijeg i najvećeg pro-
jekta u povijesti Županije, a to je izgrad-
nja geotermalne elektrane. Provedena 
istraživanja koja su nedavno dovršena, 
pokazala su da za to postoje svi pre-
duvjeti jer je na dubini od 2430 meta-

ra nalazište geotermalne vode topline 
čak 142,03 stupnja, što je odličan poten-
cijal za proizvodnju električne energije. 

Osim što se ulaže u infrastrukturu, do-
dajmo da su rasle i potpore građa-

nima i to od 50 do 100 po-
sto u odnosu na 2021. 

godinu. Za sti-
p e n d i ra -

n j e 

u č e -
nika i 

s t u d e n a -
ta tako je iz-

dvojeno 285.000 
eura, za program 
produženog bo-
ravka 602.345 

eura, a za pomoćnike u nastavi 1.091.195 eura. 
Potpore za ulaganje u poljoprivredu iznosile su 
970.000 eura, a za ulaganja u turizam 172.540 
eura. Isto tako, građane se poticalo na korište-
nje obnovljivih izvora energije, a u te je svrhe 
izdvojeno 100.000 eura. (kk) n

Istim tempom nastavlja se 
i u ovoj godini. 

Konačno će krenuti du-
goočekivana dogradnja 
Osnovne škole Ivanec te 
područnih škola Strmec 
Podravski i Nova Ves Petri-
janečka, a Varaždinska će 
županije time postati prva 
u Hrvatskoj koja će imati 
100-postotnu zastupljenost 
jednosmjenske nastave. 

Nadalje, jedan od velikih 
zadataka je priprema potreb-
ne dokumentacije za projekt iz-
gradnje i opremanja Regionalnog 
centra civilne zaštite Varaždin, 
a u tijeku je i projektira-
nje dogradnje Glaz-
bene škole Va-
raždin. Isto 

t a k o , 
t r a -
je izra-
da doku-
mentacije 
za projekt 
revitalizacije 
austrougarskog vojnog konjičkog komplek-
sa u Optujskoj ulici u Varaždinu, a pri samom 
kraju je izrada projektno-tehničke dokumen-
tacije za Posjetiteljski centar Gaveznica. U pri-
premi je i projekt Posjetiteljskog centra Go-
mila, a pokrenuta će biti i energetska obnova 

Brza cesta Varaždin - Krapina

PRED IZGRADNJOM

Sanacija odlagališta baliranog otpada Brezje

U TIJEKU

Centralni operacijski blok pri OB Varaždin

U IZGRADNJI

Sanacija 29 klizišta i obnova 61 km cesta

ZAVRŠENO

Izgradnja obilaznice grada Novog Marofa

ZAVRŠENO

Regionalni centar kompetentnosti inovativnih zdravstvenih 
tehnologija pri Medicinskoj školi Varaždin

Nova zgrada Zavoda za hitnu medicinu Varaždinske županije

Regionalni centar civilne zaštite Varaždin

PRED IZGRADNJOM

PROJEKTIRANJE

ZAVRŠENO
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Projekt je to koji je uvršten na prioritetnu listu za dodjelu 
sredstava u sklopu poziva Ministarstva turizma i sporta, a njime 
će se izgraditi 7000 kvadrata novih prostora

U Stubičkim Toplicama kreće realiza-
cija 17.638.000 eura vrijednog pro-
jekta obnove vanjskih bazena i grad-
nje hotela u sklopu Specijalne bol-

nice za medicinsku rehabilitaciju. 
Projekt je to koji je uvršten na prioritet-

nu listu za dodjelu sredstava u sklopu poziva 
Ministarstva turizma i sporta za dostavu pro-
jektnih prijedloga “Regionalna diversifika-
cija i specijalizacija hrvatskog turizma kroz 
ulaganja u razvoj turističkih proizvoda viso-
ke dodane vrijednosti“. 

najizazovniji projekt dosad
Ravnateljica Zagorske razvojne agencije Ka-
rolina Barilar rekla je da je ovaj projektni 
prijedlog uspješno prijavljen još prije godi-
nu dana, a do sada je trajala evaluacija. Inače, 
sama najava natječaja i početak prijave bio je 
još u 2022. godini. 

- Samoj prijavi je prethodilo pola godine 
intenzivnog rada na doradi projektno-teh-
ničke dokumentacije i pripremi svih isho-
dišta kako bismo zadovoljili prilično rigo-
rozne, isključujuće kriterije, ali i kriterije 
bodovanja. S obzirom na iskustvo koje ima-
mo u pripremi projekata, ovo je za nas bio 
novi izazov, ovo je bila daleko najizazovnija 
priprema projekta jer se jako puno pažnje 
pridavalo zelenoj tranziciji, digitalnoj tran-
ziciji i doprinosu šest okolišnih ciljeva - na-
vela je Barilar i dodala:

- Sam projekt ostvario je 49 od mogućeg 
51 boda i to nas je plasiralo kao drugoran-
girane među onima čiji su projekti također 
odobreni. Dva boda smo izgubili jer se op-
ćina Stubičke Toplice nalazi u drugoj kate-
goriji po indeksu turističke razvijenosti, pa 
ti bodovi nisu mogli biti nadoknađeni - do-
dala je Barilar. 

Pročelnica Upravnog odjela za javnu na-
bavu i EU fondove KZŽ Vlatka Mlakar apo-
strofirala je kako se ovdje radi o novoj vr-
sti projekta koji je u potpunosti inovativan 
te je posvećen digitalnoj i zelenoj tranziciji.

- Usklađen je sa svim strateškim doku-
mentima Krapinsko – zagorske županije, pr-
venstveno s ‘Masterplanom’ razvoja turizma 
do 2025. godine, udovoljava svim ciljevima 

 » projekt vrijedan ukupno 17,6 milijuna eura mora biti gotov do lipnja iduće godine

STUBIČKE TOPLICE: Kreće obnova 
vanjskih bazena i gradnja hotela u 
sklopu Specijalne bolnice

“
Projekt uključuje natkrivanje 
vanjskog dijela bazena koji će 
se ujedno spojiti toplom vezom 
s postojećim kapacitetima, 
a planira se rušenje zgrade i 
izgradnja novog lječilišnog  
hotela s 36 soba i dva apartmana”

 ZORICA CAPAR - ravnateljica SBST

Uz to, spojit će se toplom vezom s postoje-
ćim kapacitetima, a planira se rušenje zgra-
de i izgradnja novog lječilišnog hotela s 36 
soba i dva apartmana na visokoj razini od 
pet zvjezdica – kazala je ravnateljica Capar te 
poručila kako je sigurna da će mještani pre-
poznati vrijednost koju donosi hotel u vidu 
zapošljavanja, ali i za lokalne OPG-ove s ob-
zirom na društveno okrenutu ekonomiju.  

Značaja ove, prema njegovim riječima, 
najveće investicije u povijesti Stubičkih To-
plica, svjestan je i načelnik Josip Beljak koji 

Vanja Hozmec
info@kajkavskekronike.hr

postavljenima od europske do nacionalne 
razine zaštite okoliša, a posebnost je pro-
vođenje zelene javne nabave koja doprino-
si efikasnosti i provođenju okolišnih poli-
tika te kružnom gospodarstvu – kazala je 
pročelnica Mlakar. 

Ravnateljica Specijalne bolnice Stubičke 
Toplice Zorica Capar zahvalila se Ministar-
stvu turizma i sporta te timu koji je radio 
posljednjih godina na prijavama, dodavši 
tome kako će se ovime dodatno pridonije-
ti razvoju zdravstvenog turizma i kvaliteti 
pružanja usluga pacijentima koji dolaze na 
stacionarnu rehabilitaciju, ali i onima koji 
si žele priuštiti neki od tretmana poboljša-
nja zdravstvenog stanja.

- Projekt uključuje natkrivanje vanj-
skog dijela bazena što će omogućiti njego-
vo funkcioniranje svih 365 dana u godini. 

Zorica CaparJosip Beljak
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se ovom prilikom prisjetio odrastanja na kul-
tnom kupalištu.

- Sreća koja je u svima nama je gotovo 
neopisiva. Konačno dobivamo projekt koji 
kao Općina i zaslužujemo. Premda mi sami 
kao jedinica lokalne samouprave nismo mo-
gli puno sudjelovati, svakako smo pratili iz 
dana u dan razvoj događaja te jedva čekamo 
početak radova, a u dogovoru sa županom 
ćemo jednom, kada sve bude gotovo, sve pri-
godno počastiti - poručio je načelnik Beljak.

Župan Željko Kolar podsjetio je da je prva 
faza, izgradnja vanjskog bazena, napravljena 
sredstvima Specijalne bolnice i Županije, a 
sada kreće nastavak projekta, odnosno, dru-
ga i treća faza, za što je iznos osiguran preko 
ranije spomenutog javnog poziva. 

odobreno 16,4 milijuna
- Iznos koji nam je odobren je 16.452.978 
eura, neprihvatljivi troškovi su 1.185.000 
eura i ta sredstva će osigurati sama Speci-

“
Želimo stvoriti uvjete da nitko 
u Hrvatskoj ne mora ići van 
granica zemlje kako bi dobio 
najbolju uslugu koja postoji, 
nego da sve mogu dobiti kod 
nas u Stubakima”   
ŽELJKO KOLAR  - župan

jalna bolnica, te Županija kao njen osnivač 
- izvijestio je župan.

- Ovo je velika stvar za zdravstveni tu-
rizam Krapinsko - zagorske županije, dje-
latnike i djelatnice Specijalne bolnice, ali 
i za sve pacijente koji ovdje dolaze. Pod-
sjetit ću da smo još 2016. godine pokrenuli 
inicijativu za formiranje zdravstvenog kla-
stera, a mi smo ga ujedno na razini župa-
nije formirali godinu dana ranije nego je 
bio formiran na razini Hrvatske. Naša je žu-
panija lider zdravstvenog turizma u zemlji, 
kontinuirano ulažemo u naše bolnice, ima-
mo jasnu strategiju, znamo što želimo, a 
najvažnije od svega je da imamo ljude koji 
mogu pružiti tu uslugu. Želimo stvoriti uv-
jete da nitko u Hrvatskoj ne mora ići van 
granica zemlje kako bi dobio najbolju uslu-
gu koja postoji, nego da sve mogu dobiti 
kod nas u Stubakima - poručio je na kra-
ju župan Kolar. 

Inače, rok za realizaciju projekta je li-
panj 2025. godine, a projektom će se iz-
graditi 7000 kvadratnih metara no-
vih prostora. n

Krapinsko - zagorska žu-
panija objavila je Javni 
poziv za podnošenje 

prijedloga za dodjelu župa-
nijskih priznanja. Ovlašteni 
predlagatelji za dodjelu pri-
znanja su župan, vijećnici 
Županijske skupštine, radna 
tijela Županijske skupštine, 
tijela gradova i općina s pod-
ručja Županije, upravna tijela 
Županije, trgovačka društva, 
ustanove, građani i udru-
ge građana, političke stran-
ke, vjerske zajednice i druge 
pravne osobe.

Županijska priznanja su 
plaketa za životno djelo, pla-
keta za doprinos ugledu i pro-
mociji Krapinsko – zagorske 
županije i plaketa za iznimno 
postignuće u protekloj godi-
ni. Također, dodjeljuju se po-
velje za pojedince, odnosno 
pravne osobe. 

Prijedlog za dodje-
lu priznanja može se 
dati i posmrtno.

Odluku o dodjeli prizna-
nja donosi Županijska skup-
ština na prijedlog Povjeren-
stva za priznanja.

Prijedlozi za dodjelu pri-
znanja podnose se Povjeren-
stvu za priznanja Krapinsko 

– zagorske županije osobno 
ili poštom putem Upravnog 
odjela za poslove župana i 
Županijske skupštine, Krapi-
na, Magistratska 1 ili elektro-
ničkim putem na e-mail adre-
su poziv-priznanja@kzz.hr. 

Prijedlozi moraju biti do-
stavljeni zaključno s 15. veljače, 
bez obzira na način dostave.

Priznanja će se dodjeljiva-
ti u prigodi Dana Županije u 
2024. godini. (kk) n

 » do 15. veljače možete predlagati tko ih po vašem mišljenju zaslužuje 

KZŽ će uz Dan Županije dijeliti javna 
priznanja najistaknutijim građanima

FO
TO

: A
rh

iv
a

Dijelit će se plaketa za životno djelo, plaketa za doprinos ugledu i 
promociji Županije i plaketa za iznimno postignuće u protekloj godini. 
Također, dodjeljuju se povelje za pojedince, odnosno pravne osobe

Željko Kolar



14 20. siječnja 2024. Kajkavske kronike - broj 43141414141414141414141414141414 regija

 » javna ustanova ‘zagorje zeleno’ predstavila zavidne rezultate po pitanju očuvanja prirode. župan kolar 
najavio važan projekt:

U protekloj su se godini smanjili rashodi na 278.000 eura, što je velika razlika u odnosu na 2020., kada su rashodi bili veći 
od pola milijuna eura. Financijski plan prihoda i rashoda za ovu godinu iznosi 392.600 eura

“Upravo radimo na definiranju 
obuhvata Parka prirode”

Hrvatsko zagorje u Republici Hrvatskoj često 
se naziva ‘zelenim’, pa nije slučajnost kako se 
županijska Javna ustanova za upravljanje za-
štićenim dijelovima prirode zove baš ‘Zagor-

je zeleno’. U Radoboju su u petak predstavili rezultate 
rada prošle godine, a uz tu retrospektivnu na odrađe-
ne projekte i edukativne radionice koje su vrlo posje-
čene, kako od strane školaraca, tako i od ostalih zalju-
bljenika u prirodu, predstavljen je i napredak na uspo-
stavi Parka prirode.

Ravnateljica ustanove ‘Zagorje zeleno’ Dijana Hr-
šak, na početku je istaknula važnost prirode i kroz pre-
zentaciju najavila planove za ovu godinu. 

- Odbacivanjem otpada u prirodu štetimo sebi sami-
ma. Svakako treba raditi na edukaciji ljudi i kažnjavati 
ih ako krše zakon. Što se tiče naših zakona, oni su do-
bri i treba ih primjenjivati. Mi prirodu trebamo puno 
više nego što ona treba nas, tako da svi zajedno mora-
mo razmišljati o njoj jer bez prirode ne možemo živje-
ti. U protekloj smo godini smanjili rashode na 278.000 
eura, što je velika razlika u odnosu na 2020., kada su 
rashodi bili veći od pola milijuna eura. Financijski plan 
prihoda i rashoda za ovu godinu iznosi 392.600 eura. 
Također, u 2024. godini ćemo održavati posjetiteljske 
infrastrukture u zaštićenim područjima, zatim realizi-
rati košnju u zaštićenim područjima, kao i revitalizirati 
staništa. Provest ćemo i neposredni nadzor te biološ-
ki istražiti biljne i životinjske vrste - poručila je Hršak.

Župan Željko Kolar dodao je kako samo educira-
na populacija nastavlja paziti na prirodu, a tu je kao 
ključ naveo suradnju s brojnim društvima i udrugama 
s područja županije koji educiraju ljude, od onih naj-
mlađih do starijih.  

- Kroz projekt ‘Ptiček’ koji radimo već 15 godina, 
pet sveučilišnih profesora predaje našim osnovnoš-
kolcima i omogućuje 
im ulazak u tajne živo-
tinjskog i biljnog svije-
ta. Ovdje smo uspješno 
okupili sve generacije 
za proslavu 15. godišnji-
ce te su se rado odazva-
li čak i ljudi iz inozem-
stva - poručio je župan 
Kolar te se dotaknuo 
glavne točke koja pred-
stoji, a to je dakako 
park prirode:

- Ono na čemu sada 
radimo je park prirode, 
iako sa Zavodom za zaštitu prirode i resornim mini-
starstvom smo na tom problemu već neko vrijeme. Ta-
kođer, s Varaždinskom županijom i njihovom ustano-
vom za zaštitu prirode definiramo obuhvat budućeg 
parka. Isto tako, imali smo sastanak s ministrom Da-
mirom Habijanom te gradonačelnicima i načelnicima 
jedinica lokalnih samouprava s područja budućeg par-
ka. Vjerujemo kako ćemo dobiti širu zonu obuhvata, 
a nakon toga slijedi geodetsko snimanje i mapiranje – 
kazao je župan Kolar dodavši kako su velike šanse da 
sjever Hrvatske konačno dobije park prirode s nacio-
nalnim značajem.

Uz to, župan Kolar apostrofirao je kako je potrebno 
provesti edukaciju s ljudima koji će ostati unutar za-
štićenog područja jer ono donosi novu mogućnost za 
financiranje kroz specifične natječaje svima koji ima-
ju OPG ili se žele baviti turizmom.   

- Turistička infrastruktura unutar zaštićenog po-
dručja privlači ljude, edukativne staze daju dodatne 
informacije, a naravno sve zajedno pridonosi imidžu 
Zagorja kao turističke destinacije - zaključio je Kolar. 
(Nikola Turin) n

Željko Kolar
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Direktorica Poduzetnič-
kog centra Krapinsko - 
zagorske županije He-

lena Matuša i župan Željko 
Kolar potpisali su ugovore o 
osiguranju sredstava za pro-
vođenje aktivnosti rada Po-
duzetničkog centra KZŽ za 
2024. godinu i za doznača-
vanje novčanih sredstava za 
obavljanje poslova upravlja-
nja Poslovno tehnološkim 
inkubatorom Krapinsko - za-
gorske županije. 

Županija ovim ugovorima 
Poduzetničkom centru dodje-
ljuje 352.750 eura, od čega se 
234.000 odnosi na sredstva za 
obavljanje poslova upravlja-
nja Poslovno tehnološkim in-
kubatorom Krapinsko - zagor-
ske županije te 118.750 eura za 

sufinanciranje rada Poduzet-
ničkog centra Krapinsko - za-
gorske županije. 

- Ova potpora omogućava 
nam da nastavimo s provođe-
njem ključnih inicijativa koje 
snažno podupiru razvoj našeg 
poduzetničkog ekosustava. 
Nastavljamo vođenje Inicijati-
ve ‘Invest In Zagorje’ s ciljem 
poticanja investicija i potpore 
poduzetnicima u Zagorju. Uz 
to, uvodimo nove poduzetnič-
ke programe te predstavljamo 
Poduzetničku akademiju kao 
sveobuhvatni set edukacija na-
mijenjen poduzetnicima, kako 
početnicima tako i iskusnima. 
U Inkubatoru pružamo podrš-
ku početnicima u pokretanju 
vlastitog poslovanja. Aktivno 
ih povezujemo s regionalnim, 
nacionalnim i međunarodnim 
mrežama, osiguravamo men-
torsku podršku te održava-
mo infrastrukturu inkubatora 
kako bi i dalje bio reprezenta-
tivan za cijelu Krapinsko - za-
gorsku županiju – rekla je di-
rektorica Matuša te naglasila 
kako je vjetar u leđa od stra-
ne Županije ključan za jačanje 
poduzetničke scene Zagorja.

Župan Kolar istaknuo je da 
Poduzetnički centar osigurava 
profesionalne, savjetodavne i 

stručne usluge obrtnicima i 
poduzetnicima u svim faza-
ma razvoja i u svim područji-
ma poslovanja. 

- Kao posebno vrijedan re-
zultat njihovog rada ističem 
razvoj  platforme za privlače-
nje investicija i promociju in-
vesticijskih mogućnosti “In-
vest in Zagorje“ koja je i dio 
nacionalne inicijative, ali sa 
jedinstvenom uslugom – vir-
tualnim asistentom za razgo-
vor u čijoj pozadini je umjetna 
inteligencija. Platforma pruža 
informacije o potencijalnim 
poslovnim prilikama, investi-
cijskim projektima, potpora-
ma za ulaganje, a sve u cilju 
lakše realizacije ulaganja na 
području Krapinsko - zagor-
ske županije. Na jednom mje-
stu lako se pronalaze kontakti 
i resursi potrebni za ostvari-
vanje investicija kao i odgo-
vor na pitanje zašto ulagati u 
Krapinsko-zagorsku županiju 
– rekao je župan.

- Ulaganjem u rad Podu-
zetničkog centra radimo na 
jačanju poduzetničkog okru-
ženja u Krapinsko - zagorskoj 
županiji, a i šire. Pružanjem 
mogućnosti smještaja i men-
toriranja poduzetnika počet-
nika pridonosimo poveća-

nju poduzetničke aktivnosti 
na području županije te omo-
gućavamo lakši pristup po-
slovnim znanjima i vještina-
ma, partnerima, uslugama i 
informacijama svima koji su 
zainteresirani da uđu u svijet 
poduzetništva, kao i poduzet-
nicima koji su u fazi razvoja. U 
cilju daljnjeg razvoja kvalitete 
usluga i specijalizacije nastav-
ljamo i ove godine sa sufinan-
ciranjem rada poduzetničkog 
centra i poslovnog inkubatora 
kako bi i ona ovaj način prido-
nijeli rastu i razvoju gospodar-
stva – zaključio je Kolar.

Potpisivanje ugovora odr-
žano je u Poslovno-tehno-
loškom inkubatoru Krapin-
sko - zagorske županije u 
Krapini. (kk) n

 » ugovor potpisali direktorica matuša i župan kolar

Županija osigurala 
350.000 eura za rad 
Poduzetničkog centra 
Od dodijeljenog iznosa, 234.000 eura su sredstva za obavljanje poslova upravljanja 
Poslovno tehnološkim inkubatorom, a 118.750 eura namijenjeno je za sufinanciranje 
rada Poduzetničkog centra Krapinsko - zagorske županije

Krapinsko - zagorska župani-
ja u 2024. godini za Turističku za-
jednicu osigurala je 200.000 eura, 
od čega je 120.000 namijenjeno 
za sufinanciranje rada Turističke 
zajednice dok je 80.000 eura do-
dijeljeno za sufinanciranje pro-
mocije, unapređenja proizvoda 
i edukacije.

– U protekloj godini još jed-
nom smo potvrdili da smo u sa-
mom vrhu kontinentalnog tu-
rizma. Po prvi put u povijesti 
premašen je rekord od 400.000 
noćenja, a rastao je i broj dolaza-
ka gostiju, broj kupača, turista u 
kampovima, broj gostiju i u pri-
vatnom smještaju i u hotelima, 
kao i broj hodočasnika, što je pra-
vi dokaz da nas naša bogata kul-
turna baština, prirodna ljepota 
i autentična gastronomska po-
nuda čine nezaobilaznim odre-
dištem za turiste koji žele doži-
vjeti nešto posebno - istaknuo je 
nakon potpisivanja ugovora žu-
pan Željko Kolar te dodao kako će 
Krapinsko - zagorska županija na-
staviti ulagati u podizanje kvalite-
te turističke ponude.

Sukladno programu rada Tu-
rističke zajednice Krapinsko - za-
gorske županije, u 2024. godini 
planirano je daljnje kontinuirano 
brendiranje i pozicioniranje desti-
nacije “Zagorje – Bajka na dlanu” 
na domaćem i međunarodnom 
tržištu, kontinuirano kreiranje 
inovativne i tematski raznovrsne 
ponude i programa prilagođe-
nih većem rasponu ciljnih skupi-
na te povećanje fizičkog obujma 
turističkog prometa koji bi tre-
bao omogućiti željene financijske 
učinke od turizma. Također, radit 
će se na kontinuiranoj provedbi 
promidžbenih aktivnosti Turistič-
ke zajednice Krapinsko - zagor-
ske županije, samostalno, ali i 
kroz kontinentalni Klaster Središ-
nje Hrvatske te kroz studijska pu-
tovanja, suradnju zdravstvenih i 
spa te wellness objekata. Radit će 
se na podizanju kvalitete turistič-
ke ponude u skladu s održivim 
razvojem te na daljnjem konti-
nuiranom jačanju suradnje i ko-
ordinacije turističkih zajednica u 
Krapinsko - zagorske županije te 
jačanju suradnje sa svim nositelji-
ma turističke ponude. (kk) n

 » turistička zajednica kzž

Za rad u 2024. 
osigurano 
200.000 eura
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Helena Matuša Željko Kolar
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U ponedjeljak su u Krapi-
ni potpisani ugovori o 
županijskom financira-

nju rada Vatrogasne zajednice 
Krapinsko – zagorske župani-
je, vrijedni 170.000 eura. Potpi-
sali su ih župan Željko Kolar i 
predsjednik Vatrogasne zajed-
nice Krapinsko – zagorske žu-
panije Stjepan Skuliber.

preko 1800 operativaca
Skuliber je podsjetio kako se ti 
ugovori već tradicionalno pot-
pisuju početkom godine.

– Mi kao krovna organiza-
cija imamo 81 dobrovoljno va-
trogasno društvo, dvije javne 
vatrogasne postrojbe, pre-
ko 1800 operativnih vatroga-
saca koji spremno odrađuju 
zadaće i koji su tu na raspo-
laganju. Brinemo prije svega 
oko organizacije i koordina-
cije rada svih naših vatroga-
snih društava i postrojbi. Tu 
smo da pomognemo kod os-
posobljavanja i brige o zanav-
ljanju kadrova u vatrogastvu 
jer ono što nas svakako vese-
li da i dalje imamo lijepi broj 
vatrogasaca s obzirom na broj 

stanovnika u našoj županiji – 
kazao je Skuliber te se osvr-
nuo na odlične rezultate koje 
su ostvarili vatrogasci.

– Prošle godine ostvarili 
smo vrhunske rezultate na 
državnom natjecanju. Imamo 
prvaka i trećeplasiranog, od-
nosno ženska mladež DVD-a 
Bedekovčine prva je u kon-
kurenciji 50 ekipa, isto tako 
iz DVD Tugonica muška mla-
dež treća je od 56 – poručio 
je Skuliber, dodavši kako se 
vodi briga i o oko aktivnog 
odmora mladeži u kampu Fa-
žana već dugi niz godina te 
se time dobivaju novi vatro-
gasci i snaga koja je uvijek na 
raspolaganju.

lani manje intervencija
Glavni zapovjednik županij-
ske Vatrogasne zajednice Ma-
rijan Lovrenčić naveo je da je 
u prošloj godini bilo 875 vatro-
gasnih intervencija, što je 790 
manje nego 2022. godine.

– Uvijek volimo reći da broj 
intervencija određuju vremen-
ske prilike i naš način preven-
tivnog djelovanja. Što se tiče 

tehničkih intervencija, i dalje 
su u porastu, a to zavisi od ne-
pogoda, olujnih vjetrova i po-
plava – rekao je Lovrenčić te 
istaknuo da su zagorski va-
trogasci prošle godine pružali 

pomoć i kolegama na područ-
ju Koprivnice.

– Pokazali smo da smo dio 
jačeg i većeg sustava kada je to 
potrebno, bez obzira na kojem 
se području nalazili – naglasio 
je Lovrenčić.

kontinuirano ulaganje
Župan Željko Kolar zahva-
lio je Skuliberu i Lovrenčiću 
na odličnoj suradnji te naveo 
da je 2014. godine u županij-
skom proračunu iznos nami-
jenjen za vatrogasnu zajedni-
cu bio 665.000 kuna, dok je 
danas na godišnjoj razini 1,2 
milijuna kuna ili 170.000 eura.

– Iznos je praktički 100 po-
sto povećan, a tu nisu uklju-

čena sredstva koja smo mi još 
direktno iz drugih sredstava 
kupnjom dodatne opreme in-
vestirali u vatrogasnu zajed-
nicu. U 11 godina, bez 2024., 
bilo bi to 18.292.000 kuna. 
Ako nemate jasnu strategi-
ju razvoja sustava, kontinui-
rani rad i ulaganje, ne može-
te doći do željene razine. Taj 
nivo pokušat ćemo dići na još 
veću razinu. Potreba je veli-
kih agregata za punjenje, mi 
ćemo u ovoj godini iz dodat-
nih sredstava za opremanje 
hitnih službi nabaviti dva ve-
lika agregata, za svaku profe-
sionalnu postrojbu, Zabok i 
Krapinu – poručio je Kolar. 
(Marko Presečki) n

 » u zagorju djeluju dvije javne vatrogasne postrojbe i 81 dobrovoljno vatrogasno društvo, a na 
raspolaganju je uvijek preko 1800 operativnih vatrogasaca

Županija za zagorske vatrogasce 
osigurala čak 170.000 eura 

Prošle 2023. godine, za-
gorski vatrogasci imali 
su 857 intervencija, što 

je mnogo, ocijenio je zapo-
vjednik Vatrogasne zajednice 
Krapinsko – zagorske župani-
je, Marijan Lovrenčić u razgo-
voru za Radio Stubicu.  

Ipak u usporedbi s 2022. 
to je za oko sedam posto ma-
nje jer je tada bilo 923 inter-
vencija. Od toga je bio 141 
požar, 634 tehničkih inter-
vencija i 82 ostale vatrogasne 
intervencije. 

U ove 634 tehničke inter-
vencije ubrojene su sve one 

zbog elementarnih nepogo-
da, u prometu, na objekti-
ma i stambenim prostorima. 
One zadnjih godina domini-
raju, ističe Lovrenčić i veliki 
su izazov za vatrogasce i osta-
le koji pomažu. U odnosu na 
godinu ranije njihov broj po-
rastao je za 52 posto, s 417 na 
spomenutih 634. To je i poka-
zatelj kolika je potreba za an-
gažiranjem vatrogasaca kad 
se nešto dogodi.  

Nešto je bolja situacija 
po pitanju požara jer je nji-
hov broj s 438, 2022. godi-
ne, prošle pao na 141, prven-

stveno jer je bilo puno manje 
požara na otvorenom. Poža-
ra na građevinama je bilo 87, 
što je prema Lovrenčiću do-
sta, a uz to uzrokuju veću šte-
tu i predstavljaju veći izazov 
kod gašenja.  

Trenutno je u punom 
jeku sezona grijanja, ali sre-
ćom značajnije je manje poža-
ra dimnjaka i požara uzroko-
vanih neispravnim ložištima i 
dimnjacima. Lovrenčić vjeru-
je da je to rezultat preventiv-
nih aktivnosti te se zahvalio 
građanima koji su očistili svo-
je dimnjake i ložišta. (kk) n

 » zagorski vatrogasci u 2023. imali pune ruke posla

Lani manje požara, ali više tehničkih intervencija

Krapinsko - zagorska županija je 2014. godine vatrogasnoj zajednici namijenila 665.000 kuna, a taj se iznos u 10 godina 
povećao za 100 posto i sada iznosi 1,2 milijuna kuna
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Zagorski vatrogasci imali su 857 intervencija. Od toga je bio 141 požar, 634 tehničkih intervencija i 82 ostale intervencije

Marijan Lovrenčić Stjepan Skuliber Željko Kolar
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U Osnovnoj školi Josipa 
Broza u Kumrovcu u 
četvrtak je održan sa-

stanak s dječjim gradonačel-
nicima i načelnicima na ko-
jem su birani projekti koji će 
se financirati u sklopu parti-
cipativnog dječjeg proračuna 
za 2024. godinu.

Sastanak, na kojem je su-
djelovalo 10 dječjih čelnika, 
zajedno su vodili dječji načel-
nik Kumrovca Petar Županić 
i dječja načelnica Zagorskih 
Sela Gabrijela Jurak, a sve je 
uvodno pozdravila zamjenica 
župana Jasna Petek.

“županija - prijatelj djece”
- Krapinsko - zagorska župa-
nija ponosi se titulom “Župa-
nija – prijatelj djece”, koju je 
dobila među prvima u Hrvat-
skoj. Ta titula je dokaz prizna-
nja, ali je ujedno i odgovornost 
koja nas potiče da radimo što 
više i što bolje kako bismo is-
punili vaše potrebe i potrebe 
sve djece, a da bismo to mo-

gli, trebamo vas, vaše prijedlo-
ge i ideje za poboljšanje života 
u svojoj sredini - rekla je za-
mjenica župana Jasna Petek te 
istaknula kako je na ovaj javni 
poziv pristiglo najviše prijava 
dosad, njih 40. 

- Puno je prijava ove godi-
ne, odnosno puno ideja koje 
ste iskazali. Drago mi je da ste 
prepoznali mogućnost za re-
alizaciju vaših potreba kroz 
ovaj alat Krapinsko - zagorske 
županije - poručila je Petek.

Ovaj javni poziv za prija-
vu prijedloga za dječji parti-
cipativni proračun raspisan 
je peti put zaredom te samo 
dvije prijave od 40 zaprimlje-
nih nisu udovoljile administra-
tivnim uvjetima natječaja. Po 
javnom pozivu ukupno je osi-
gurano 33.200 eura, što je 25 
posto više nego lani, a sred-
stva je ostvarilo 13 projekata 
koje su izabrali upravo dječji 
(grado)načelnici. Na temelju 
prijedloga o odabiru proje-
kata župan će donijeti konač-

nu Odluku o odabiru i dodje-
li sredstava te će se potom na 
javnoj dodjeli korisnicima pot-
pore uručiti ugovori o dodje-
li sredstava.

23,24 milijuna eura
Sastanak je bio i prilika za 
upoznavanje dječjih grado-
načelnika i načelnika s dječ-
jim proračunom za 2024. go-
dinu, koji podrazumijeva 
pregled raščlanjenih podata-
ka o financijskim sredstvima 
koja se izdvajaju za djecu iz 
županijskog proračuna. Dječ-
ji proračun iznosi 23,24 mili-
juna eura, što je 37,6 posto žu-

panijskog izvornog proračuna 
(bez proračunskih korisnika). 
Najveći dio odnosi se na ob-
novu i izgradnju škola za što 
je planirano 7,8 milijuna eura, 
a potom slijede sredstva osi-
gurana za redovno funkcioni-
ranje škola, za potpore uče-
nicima i roditeljima u vidu 
prijevoza, pomoćnika u na-
stavi, stipendije, sufinancira-
nja nabave radnih bilježnica 
te školske sheme te sredstva 
za zdravstvo, socijalnu skrb, 
kulturu i sport. 

Na sastanku su sudjelova-
li dječja gradonačelnica Pre-
grade Ela Čuček i Oroslavja 

Paola Španec, dječji načelnik 
Radoboja Fran Pelin, Velikog 
Trgovišća Toni Horvat, Bede-
kovčine Luka Jambrek, Marije 
Bistrice Josip Klapač, zamje-
nik dječje načelnice Tuhlja 
Robert Bednjanec i zamjeni-
ca dječjeg načelnika Mača Iva-
na Herceg. Sastanku su tako-
đer prisustvovali i načelnik 
Kumrovca Robert Šplajt, na-
čelnica Zagorskih Sela Kse-
nija Krivec Jurak i ravnatelji-
ca OŠ Josipa Broza Kumrovec 
Maja Preglej, dok su u pratnji 
dječjih čelnika bile voditelji-
ce dječjih gradskih i općinskih 
vijeća. (kk) n

 » održan sastanak dječjih (grado)načelnika s područja krapinsko - zagorske županije

Izabrani projekti koji će se financirati 
u sklopu dječjeg proračuna za 2024.

Ravnateljica ‘Zagorske ra-
zvojne agencije’ (ZARA) 
Karolina Barilar i žu-

pan Željko Kolar potpisali su 
ugovore o sufinanciranju rada 

‘ZARA-e’.
Županija će temeljem ovog 

ugovora ‘Zagorskoj razvojnoj 
agenciji’ dodijeliti 556.196,88 
eura za financiranje aktivnosti 
prema njenom programu rada 
za 2024. godinu. 

Ravnateljica Barilar zahva-
lila je Županiji na dodjeli sred-
stava i snažnoj potpori radu 
Agencije, koja svim tijelima jav-
ne vlasti s područja Krapinsko - 
zagorske županije nastoji pru-
žati usluge na najvišoj razini. 

- Agencija je zajedno s ti-
jelima javne vlasti u zadnjih 
pet godina radila na provedbi 
više od 180 projekata ukupne 
vrijednosti veće od 96 miliju-
na eura. Mi pratimo natječaje, 
pripremamo prijave, pratimo 
realizacije ugovora, odnosno 
radimo onaj dio posla koji 
često ostaje nevidljiv unatoč 
tome što upravo on odluču-
je hoće li neki projekt dobiti 
potporu ili ne – istaknula je 
ravnateljica Barilar te poja-
snila da će ‘Zagorska razvojna 
agencija’ svoj program rada u 
narednoj godini ostvariti kroz 
praćenje provedbe ključnih 
strateških dokumenata Kra-

pinsko - zagorske županije te 
pripremu i provedbu razvoj-
nih projekata.

- Moramo biti svjesni da 
‘Zagorska razvojna agenci-
ja’ radi bez naknade i to ne 
samo za Županiju, već i za 
sve općine i gradove na nje-
nom području. I dok se površ-
nom promatraču možda čini 
da je to neko manje bitno sku-
pljanje i ispisivanje papira, za-
pravo se radi o osiguravanju 
uvjeta za ostvarenje brojnih 
konkretnih projekata i samim 
time poboljšanje kvalitete ži-
vota svakog pojedinca u Kra-
pinsko - zagorskoj županiji - 
dodao je župan Kolar. (kk) n

 » ugovore su potpisali ravnateljica barilar i župan kolar

‘ZARA’ od Županije dobila 550.000 
eura za aktivnosti u ovoj godini

Po javnom pozivu ukupno je osigurano 33.200 eura, što je 25 posto više nego lani, a sredstva je ostvarilo 13 projekata 
koje su izabrali upravo dječji (grado)načelnici

FO
TO

: K
ZŽ

Nevidljiv posao: ZARA prati natječaje, priprema prijave, prati realizacije ugovora… Ključni su to poslovi koji odlučuju 
hoće li neki projekt dobiti potporu ili ne

Agencija je uz tijela javne vlasti u zadnjih pet godina radila na 
provedbi više od 180 projekata

“
Imamo odgovornost da radimo 
što više i što bolje kako bismo 
ispunili vaše potrebe, a da bismo 
to mogli, trebamo vas i vaše 
prijedloge za poboljšanje života u 
svojoj sredini”

 JASNA PETEK - dožupanica
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Varaždinska župani-
ja ostvarila je u 2023. 
godini nove rekor-
de u turizmu i više od 

246.000 noćenja turista, što 
je čak 19 posto bolje u odno-
su na prethodnu godinu. Ista-
knuli su to na konferenciji za 
novinare u Županijskoj pala-
či predsjednik Turističke za-
jednice Varaždinske županije, 
župan Anđelko Stričak i direk-
tor Turističke zajednice Go-
ran Mališ, kojima se pridružio 
i pročelnik Upravnog odjela za 
gospodarstvo i europske po-
slove Darko Majhen.  

čovjek je pokretač
– Nakon što smo 2022. oborili 
sve rekorde u turizmu, prošle 
godine smo ih uspjeli nadma-
šiti i ostvariti još bolje rezul-
tate. Prema podacima iz su-
stava eVisitor, 2023. godine je 
na području Varaždinske žu-
panije ostvareno 246.228 no-
ćenja, što je rast od 19 posto 
u odnosu na prethodnu godi-
nu, te 103.874 dolazaka turi-
sta, što je porast od 16 posto. 
Najveći broj turista dolazi iz 
Njemačke, Poljske, Slovenije, 
Austrije i Slovačke, a slijede 
turisti iz Italije, Češke, Nizo-
zemske, dakle iz Europe. No, 
među TOP 10 država iz ko-
jih nam dolaze strani turisti 
ove se godine prvi put naš-
la Indija, što je posebno za-
nimljivo. Na ovim odličnim 
turističkim brojkama mo-
ram odati priznanje svim na-
šim turističkim zajednicama 
i svima koji rade u turizmu, 

 » sjajna godina u turističkom smislu za varaždinsku županiju. zabilježeno preko 246.000 noćenja te 
103.800 dolazaka turista

jer bez njih takvih rezultata 
sigurno ne bi bilo. Čovjek je 
uvijek pokretač, on je taj koji 
stvara pozitivno okruženje i 
odlične brojke – istaknuo je 
župan Stričak.

Dodao je da Varaždinska 
županija kontinuirano po-
država ulaganja putem Jav-
nog poziva za dodjelu potpo-
ra u turizmu.

Najveći broj turista dolazi iz Njemačke, Poljske, Slovenije, Austrije i Slovačke, a slijede turisti iz 
Italije, Češke, Nizozemske. No, među TOP 10 država iz kojih dolaze strani turisti ove se godine 
prvi put našla Indija, što je posebno zanimljivo

‘Županija s pričom’ oborila vlastite rekorde

“
Prošle godine smo za 83 projekta 
u turizmu dodijelili od po 1500 
do 4000 eura potpora. Javni 
poziv raspisat ćemo i ove godine, 
a u proračunu je za potpore u 
turizmu osigurano 172.540 eura”

 ANĐELKO STRIČAK - župan

– Prošle godine smo za 83 
projekta u turizmu dodijelili 
od po 1500 do 4000 eura pot-
pora. Sigurno je da to nisu do-
statna sredstva za realizaciju 
cjelokupnih ulaganja, no svim 
našim zainteresiranim građa-
nima time dajemo do znanja 
da imaju našu podršku, da 
smo uz njih i da je jako dobro 
to što rade. Javni poziv raspi-
sat ćemo i ove godine, a u pro-
računu je za potpore u turiz-
mu osigurano ukupno 172.540 
eura – najavio je Stričak.

potvrda odlične priče
Zahvalu svim turističkim 

djelatnicima te svima koji 
su na bilo koji način uklju-
čeni u turističku priču upu-
tio je i direktor Turističke za-
jednice Varaždinske županije 
Goran Mališ.

– Ove rekordne brojke u 2023. 
godini su potvrda naše odlič-
ne turističke priče koju po-
sljednjih godinu dana promo-
viramo uz slogan ‘Županija s 
pričom’. Važno je što nas, uz 
Varaždinsku županiju, podr-
žava i Hrvatska turistička za-
jednica koja je lani projekte 
naše regionalne te lokalnih 
turističkih zajednica podu-
prla s gotovo 400.000 eura. 
Tako je, primjerice, HTZ dao 

podršku Adventu u Varaždi-
nu kroz davanje 60.000 eura 
Čarobnom gradu Djeda Mraza, 
a Turističkoj zajednici Varaž-
dinske županije 40.000 eura 
za ciljanu promociju naše de-
stinacije. Promociju smo radi-
li na zagrebačkom području i 
području Slovenije, a rezultat 
ste mogli i sami vidjeti jer je 
grad bio prepun gostiju iz su-
sjedne države. Na sve to smo 
doista ponosni te mogu na-
javiti da ćemo nove projekte 
prijaviti na novi natječaj HTZ-
a do kraja ovog mjeseca – re-
kao je Mališ.

Posebnu pohvalu uputio 
je privatnim iznajmljivačima. 

– Danas na području župa-
nije imamo čak 172 kuće za 
odmor sa 732 kreveta, a u ko-
jima 2023. ostvareno ukupno 
42.000 noćenja, što je odličan 
rezultat. Iskoristili smo prili-
ku te uručili table ‘Kuća za od-
mor s pričom’ novim nosite-
ljima ovog certifikata koji su 
nam se danas ovdje pridru-
žili, Mladenu Namjesniku iz 
Agroturizma ‘Svijet vila’ te 
Vlatku Greguru iz Kuće za od-
mor Grga. Uz njih, certifikate 
i table će za svoje kuće za od-
mor dobiti još četvero privat-
nih iznajmljivača – zaključio 
je Mališ. (kk) n
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N akon dvije i pol go-
dine kako je potpi-
san Ugovor o izvo-
đenju radova na 

rekonstrukciji i oprema-
nju dvorca Opeka za potre-
be Regionalnog centra kom-
petentnosti u poljoprivre-
di, infrastrukturni radovi na 
dvorcu izvedeni su u 70-po-
stotnom obimu.

Uvjerili su se u to u uto-
rak prilikom obilaska gradi-
lišta dvorca župan Varaždin-
ske županije Anđelko Stričak 
sa suradnicima, načelnik Vi-
nice Branimir Štimec i ravna-
telj Srednje škole ‘Arboretum 
Opeka’ Marčan, Dragan Brkić.

Kao što je istaknuo župan 
Stričak, Varaždinska županija 
planira provesti sedam pro-
jekata koji će, osim što štite 
kulturno dobro, imati i obra-
zovnu namjenu te će služiti 
i kao odlična turistička pro-
mocija Varaždinske županije. 

– Osim obnove dvorca 
Opeka, projektira se obnova 
dvorca Šaulovec, dogradnja i 
obnova Glazbene škole u Va-
raždinu, projektira se, odno-
sno, pred ishođenjem smo 
lokacijske dozvole za Gomilu, 
te građevinske dozvole za Ga-
veznicu. U narednih desetak 
dana očekuje nas potpisiva-
nje ugovora za projektiranje 
obnove jahaone u Optujskoj 
ulici, a namjera nam je kupiti 
i stari dvorac Bela – objasnio 
je Stričak te se nadovezao na 
radove na dvorcu Opeka.

– Kada govorimo o pro-
jektu uspostave Regional-
nog centra kompetentnosti 
u poljoprivredi, on se sasto-
ji od dva dijela. Prvi dio od-
nosi se na građevinske rado-
ve, odnosno na infrastrukturu, 
koja iznosi 8.641.102 eura, a 
drugi dio se odnosio na pro-
gramske aktivnosti i bio je te-
žak 6.551.692 eura. Dosad smo, 
do 31. prosinca 2023. godine, 
iz namijenjenih sredstava EU 
iskoristili 91,7 posto, a rok za 
izvođenje radova je 30. trav-
nja ove godine. Zasad je izve-
deno 100 posto infrastrukture 
od županijske ceste do objek-
ta dvorca (električna energi-
ja, voda, DTK kabel, hidrant-

ska i kanalizacijska mreža te 
rasvjeta), odrađeno je 95 po-
sto radova statičke sanacije 
objekta (zidarski, betonski, 
krovopokrivački i tesarski 
radovi), 80 posto unutarnje 
žbuke, 70 posto restaurator-
skih radova te 60 posto vanj-
ske stolarije – nabrojao je va-
raždinski župan.

– Pred nama je još uređe-
nje dvorišta, dovršetak mon-
taže trijema, statička sanaci-
ja kule, izvedba kasetiranih 
stropova u kuli i prostorije u 
sjevernom krilu koja bi treba-

 » župan stričak obišao gradilište dvorca opeka, budućeg regionalnog centra kompetentnosti u 
poljoprivredi, i najavio:

la biti dnevni boravak, posta-
va keramike, nastavak ugrad-
nje drvene stolarije, izvedba 
kameno-klesarskih radova, 
fasade, ugradnja protupožar-
ne bravarije, te izvedba limar-
skih radova. Sve to dovodi nas 
do toga da ćemo novu škol-
sku godinu sigurno započeti 
s učenicima na ovoj lokaciji – 
zaključio je Stričak.

Pročelnik za prosvjetu, 
kulturu i sport Miroslav Hu-
đek objasnio je važnost ta-
kozvanog soft programa koji 
je završen krajem prošle go-

dine, a odnosio se na provo-
đenje programskih aktivnosti 
vezanih uz stvaranje uvjeta za 
pružanje teorijskih i praktič-
nih vještina učenicima i odra-
slim polaznicima u strukov-
nom obrazovanju.

– U njemu su, osim Sred-
nje škole Arboretum Opeka, 
sudjelovali i partneri Srednja 
škola Bedekovčina i Srednja 
škola Ludbreg, odnosno uku-
pno je oko 300 učenika i pro-
fesora sudjelovalo u svim ak-
tivnostima u soft programu. 
Njime su naši učenici i pro-
fesori stekli nove sposobno-
sti za sve ono što ih čeka naj-
esen, odnosno oni su spremni 
za nove programe kako onih 
redovitih, tako i programa 
vezanih uz cjeloživotno ob-
razovanje koji su važni da i 
naša Srednja škola Arbore-
tum Opeka može dati dopri-
nos u cjelokupnom razvoju 
našeg društva – rekao je pro-
čelnik Huđek.

Ravnatelj škole Dragan 
Brkić istaknuo je kolika je 

važnost projekta uspostave 
Regionalnog centra kompe-
tentnosti u poljoprivredi za 
samu školu, ali i županiju.

– Škola je u ovih nekoliko 
godina postala prepoznatljiva 
i oni koji nikad nisu čuli za 
Arboretum i školu, danas već 
o tome naveliko razgovara-
ju. Škola je 2020. godine ima-
la 105 učenika i bila praktič-
ki na izdisaju, a danas imamo 
176 učenika. Kada pogleda-
mo nekakve parametre koje 
smo s Regionalnim centrom 
htjeli postići u pet godina, mi 
smo to ostvarili za dvije go-
dine. No, tu ne stajemo. Ovaj 
dvorac koji ima otprilike 3500 
četvornih metara prostornog 
kapaciteta za školu, zajedno 
s opremom, laboratorijima, 
učeničkim domom, osigurat 
će našoj školi još bolju per-
spektivu – kazao je Brkić.

Načelnik Vinice Branimir 
Štimec podsjetio je kako je 
dvorac izgrađen 1674. te će 
nakon 350 godina ponovno 
biti u starom sjaju. (kk) n

Škola je u proteklih nekoliko godina postala prepoznatljiva i oni koji nikad nisu čuli za 
Arboretum i školu, danas već o tome naveliko razgovaraju. Primjerice, škola je 2020. godine 
imala 105 učenika i bila praktički na izdisaju, a danas ima 176 učenika.

“Novu školsku godinu započet 
ćemo na ovoj lokaciji”

Anđelko Stričak Miroslav Huđek Dragan Brkić
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Hotel Minerva, objekt 
u sklopu Specijal-
ne bolnice za medi-
cinsku rehabilitaci-

ju Varaždinske Toplice, u slje-
deće dvije godine dobit će 
novi izgled. Uz rekonstrukci-
ju i opremanje unutrašnjosti 
hotela, rekonstruirani će biti 
unutarnji i vanjski bazeni, a 
predviđena je i obnova trga s 
amfiteatrom.

Ovo veliko ulaganje napo-
kon će početi jer su Specijalnoj 
bolnici u gotovo stopostotnom 
iznosu odobrena bespovratna 
sredstva za projekt pod nazi-
vom ‘Unaprjeđenje kvalitete 
smještaja i sadržaja hotela Mi-
nerva’. Projekt je ukupne vri-
jednosti 17,2 milijuna eura. 

Ministarstvo turizma i spor-
ta je nakon ocjene kvalitete 
projektnog prijedloga odobrilo 
17,1 milijun eura bespovratnih 
sredstava po pozivu ‘Regional-
na diversifikacija i specijali-
zacija hrvatskog turizma kroz 
ulaganja u razvoj turističkih 
proizvoda visoke dodane vri-
jednosti’. Riječ je o pozivu ras-
pisanom u okviru Nacionalnog 
plana oporavka i otpornosti.

Cilj ulaganja je Miner-
vu pretvoriti u hotel s četi-
ri zvjezdice, napomenuo je 
ravnatelj Specijalne bolnice 
Denis Kovačić.

– Ovim projektom će biti 
obuhvaćeno uređenje svih 
etaža objekta koji je izgrađen 
prije više od 40 godina. Re-
konstruirani će biti vanjski i 
unutarnji bazeni koji će do-
biti vodne atrakcije, terapij-
ski bazeni, smještajni kapa-
citeti, kuhinja i restoran, kao 
i drugi prostori. Uz to će biti 
obnovljen spoj između Termi, 

odnosno starog dijela bolnice i 
same Minerve. Cilj projekta je 
održivo upravljanje energijom 
i okolišem, digitalizacija te, u 
konačnici, održivo upravlja-
nje cjelokupnom destinacijom. 
Obnovljen će biti i trg s amfi-
teatrom – istaknuo je Kovačić.

Specijalna bolnica Varaž-
dinske Toplice danas je najve-

 » ogromna investicija kojom se minervu u varaždinskim toplicama želi pretvoriti u hotel s četiri zvjezdice

ća rehabilitacijska ustanova 
u Hrvatskoj, a u njoj svakog 
dana boravi više od 1100 paci-
jenata i gostiju.

– S ovim ulaganjem od pre-
ko 17 milijuna eura, ukupna 
ulaganja u Specijalnu bolni-
cu iznosit će oko 56 milijuna 
eura. To najbolje govori o op-
segu ulaganja u topličku bol-

Rekonstruirani će biti vanjski i unutarnji bazeni koji će dobiti vodne atrakcije, terapijski bazeni, 
smještajni kapaciteti, kuhinja i restoran, kao i drugi prostori. Uz to će biti obnovljen spoj između 
Termi, odnosno starog dijela bolnice i same Minerve

Za rekonstrukciju hotela i bazena 
odobreno 17,1 milijun eura

nicu, u kojoj je prošle godi-
ne premijer Andrej Plenković 
otvorio objekt Nacionalnog re-
habilitacijskog centra za osobe 
s bolestima i oštećenjima kra-
lježnične moždine. Bez kvali-
tetno pripremljenih projeka-
ta putem kojih smo povukli 
bespovratna sredstva Europ-
ske unije, to ne bi bilo mogu-

će. Varaždinske Toplice razvi-
jamo kao centar zdravstvenog 
turizma Hrvatske, a vod-
stvo Specijalne bolnice i Gra-
da, ali i naši zaposlenici, čine 
sve kako bismo taj cilj i ostva-
rili – istaknuo je varaždinski 
župan Stričak.

Podršku Specijalnoj bol-
nici i Varaždinskoj županiji 
kao osnivaču te ustanove dala 
je i Dragica Ratković, grado-
načelnica Varaždinskih To-
plica. (kk) n

Denis Kovačić

Anđelko Stričak

Specijalna bolnica Varaždinske Toplice je najveća rehabilitacijska ustanova u RH u kojoj dnevno boravi više od 1100 pacijenata i gostiju
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Novim ciklusom podrške 
vrijednim 150.000 eura, 
Međimurska župani-

ja osigurava 45 pomoćnika u 
vrtićima za 59 djece s razvoj-
nim poteškoćama. U prote-
klih osam godina, Županija 
je za provedbu ovog progra-
ma osigurala gotovo pola mi-
lijuna eura te pomogla rani ra-
zvoj 400-tinjak mališana.

Međimurska županija je-
dina je županija u Republici 
Hrvatskoj koja, osim za uče-
nike osnovnih i srednjih ško-
la, osigurava pomoćnike i djeci 
predškolske dobi, te na taj na-
čin odgovara na potrebu inte-
gracije najmlađih koja nije po-
krivena zakonskim okvirom.

javno-civilno
Župan Matija Posavec u srije-
du je s predsjednicom Saveza 
udruga ‘Prvi korak’ Petrom Ko-
vačić potpisao ugovor o finan-
ciranju asistenata u dječjim vr-
tićima, vrijedan 150.000 eura. 
Riječ je o modelu javno-civil-
nog partnerstva kojim se do-
seže željeni cilj – konkretna 
podrška najranjivijoj skupini 
u zajednici. Model se ostvaru-
je u suradnji s općinama i gra-
dovima te udrugama članica 
spomenutog Saveza, a radi se 
o Međimurskoj udruzi za ranu 
intervenciju (MURID), Udru-
zi slijepih, Društvu osoba s 
tjelesnim invaliditetom (DO-

STI), te Udruzi za autizam ‘Po-
gled’, koje su 2015. pokrenu-
le inicijativu za pokretanjem 
ovog programa. 

- Drago mi što s javno-
šću možemo podijeliti vijest 
o novom ciklusu našeg dugo-
godišnjeg programa podrške 
najmlađima s razvojnim po-
teškoćama. U devetoj godini  
provedbe programa osigurali 
smo još više sredstava, 150.000 
eura za 45 pomoćnika koji će 
skrbiti za razvoj i lakšu inte-
graciju 59 djece u vrtićima. 
Program uspješno provodimo 
zahvaljujući članicama Saveza 
‘Prvi korak’ i Centru za ranu 

intervenciju MURID te smo ti-
jekom osam godina provedbe 
osigurali više gotovo pola mi-
lijuna eura za ovaj oblik po-
drške koju je primilo oko 400 
djece - istaknuo je župan do-
davši da se radi o velikom do-
prinosu lokalne zajednice ra-
zvoju djece s poteškoćama te 
lakšem premošćivanju izazo-
va koje njihovo zdravstveno 
stanje stavlja pred stručnjake 
i roditelje. 

- Taj je doprinos najvid-
ljiviji u činjenici da hrvatsko 
zakonodavstvo ne prepozna-
je potrebu podrške integraci-
je najmlađih s razvojnim po-

teškoćama, a mi smo jedina 
županija koja je na taj izazov 
odgovorila konkretnim pro-
gramom - dodao je. 

država treba reagirati
Predsjednica Saveza udruga 
‘Prvi korak’ Petra Kovačić za-
hvalila je Županiji na kontinu-
iranoj podršci.

- Smatram da bi u skoroj 
budućnosti država trebala pre-
poznati ovu potrebu te ustroji-
ti sveobuhvatni sustav s jasno 
definiranim kriterijima probi-
ra i načina financiranja čime bi 
omogućili jednaka prava za svu 
djecu - poručila je Kovačić do-
davši da je upravo rano djetinj-
stvo ključno doba za poticanje 
djetetovih potencijala, a potre-
be za asistentima za najmlađe 
u velikom su porastu.

Ravnatelj Dječjeg vrtića Be-
lica Nenad Novak potvrdio je 
da se, zahvaljujući angažmanu 
pomoćnika, u značajnoj mjeri 
podiže kvaliteta odgojno-obra-
zovnog procesa: 

- Inkluzivni trenutak je 
iznimno važan za djecu s po-
teškoćama, a struci je izazov na 
koji treba adekvatno odgovo-
riti. Građevinske barijere uklo-
njene su tehničkim rješenjima, 
a ovim programom podržava-
mo prve korake djece prema 
sigurnijem i jednostavnijem 
životu - zaključio je ravnatelj 
Novak. (kk) n

 » potpisan novi ugovor vrijedan 150.000 eura

Međimurska županija i 
dalje jedina u RH osigurava 
pomoćnike za vrtićku djecu 
Ovim ugovorom je osigurano 45 pomoćnika u vrtićima za 59 djece s razvojnim poteškoćama, 
a u osam godina provođenja programa, Županija je pomogla rani razvoj 400-tinjak mališana

Dobre vijesti za više od 2000 
međimurskih studenata. Župani-
ja je objavila javni poziv za dodje-
lu jednokratne financijske pot-
pore redovnim studentima za 
akademsku godinu 2023./2024.

Pravo na dobivanje potpore 
od 100 eura imaju svi studenti s 
prebivalištem na području Međi-
murske županije koji su u statusu 
redovnog studenta akademske 
godine 2023./2024. upisani na bilo 
koju javnu visokoškolsku ustano-
vu u Republici Hrvatskoj, Europ-
skoj uniji ili u inozemstvu te pod 
istim uvjetima i onima koji su 
upisani na privatne visokoškolske 
ustanove s pravom javnosti. 

U županijskom proračunu za 
potpore studentima predviđeno 
je 200.000 eura.

Kao i prošle godine, studen-
ti pravo na jednokratnu potpo-
ru ostvaruju elektroničkom pri-
javom na javni poziv uz koju su 
dužni priložiti potvrdu visokoš-
kolske ustanove o upisu u aka-
demsku godinu 2023./2024. u 
statusu redovnog studenta ili od-
govarajući elektronički zapis iz 
sustava e-Građani i skeniranu 
osobnu iskaznicu važeću 21. pro-
sinca 2023. ili elektronički zapis o 
prebivalištu iz sustava e-Građani.

Prijava i dokumentacija do-
stavljaju se isključivo elektronič-
kim putem i to autentifikacijom 
putem AAI@EduHr ili NIAS susta-
va (e-Građani) do 15. veljače. 

Međimurska županija među 
hrvatskim regijama najviše iz-
dvaja za potpore po stanovniku, 
a vodeća je i po udjelu sredsta-
va u proračunu namijenjenih ra-
zvoju obrazovanja te podršci uče-
nicima i studentima. Uz pravo na 
besplatan prijevoz vlakom na te-
ritoriju cijele zemlje za sve stu-
dente, Međimurska županija na-
građuje najbolje među njima, a 
izvrsnost potiče i putem svoje Za-
klade za obrazovanje dr. Vinko 
Žganec. (kk) n

 » dodjeljuju se 
jednokratne financijske 
potpore

Dobre vijesti 
za oko 2000 
međimurskih 
studenata
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Ugovor o financiranju asistenata u dječjim vrtićima potpisali su župan 
Matija Posavec i predsjednica Saveza udruga ‘Prvi korak’ Petra Kovačić

U županijskom 
proračunu 
za potpore 
studentima 
predviđeno je 
200.000 eura 
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 » rast od 35 posto: od ukupnog broja turista, 80 posto bili su domaći gosti

Gupčev kraj lani 
posjetilo 19.000 turista

U Gupčevom kraju u pro-
tekloj su godini, uklju-
čujući i prvih desetak 

dana ove godine, ostvareno 
je 19.182 dolaska turista, što 
predstavlja rast od 35 posto u 
odnosu na isto razdoblje lani. 
Također, ostvareno je 39.460 
noćenja što je porast od 34 po-
sto u odnosu na isto razdoblje 
godinu dana ranije.

Od ukupnog broja turista, 
80 posto su domaći gosti, a 
ostalo su strani turisti i to 
najviše iz Njemačke, Sloveni-
je, Nizozemske, BiH te iz Polj-
ske, rekla je direktorica TZ 

područja Gupčev kraj, Korne-
lija Vnučec za Radio Stubicu.

U protekloj godini odr-
žana su i brojna događanja i 
manifestacije koje su posta-
le svojevrsno obilježje ovog 
kraja pa i cijele Krapinsko - 
zagorske županije poput ‘Se-
ljačke bune’, ‘Stubica festa’, 
‘Susreta za Rudija’, ‘Ljeta u 
dvorcu Oršić’ i drugih. Osim 

toga, sanirana je drvena po-
zornica kao i šest drvenih ku-
ćica koje se koriste prilikom 
raznih manifestacija.

– Izradili smo i 3D skulptu-
re te dekorativnu Vespu u bo-

jama loga Turističke zajednice 
s cvijećem. Lokacija Vespe će 
se redovito mijenjati ovisno o 
događanjima u našoj destina-
ciji. Izrađen je i logo Gupčev 
kraj te logo manifestacije ‘Lje-
to u dvorcu Oršić’ i ‘Stubica 
fest’ – rekla je Vnučec.

U sklopu projekta ‘Zagor-
je Outdoor’ označena je bici-
klistička ruta ‘Fellerova ruta 
– 306’ koja prolazi Donjom i 
Gornjom Stubicom, koja ima 
početnu i završnu točku u 
centru Donje Stubice u Par-
ku obitelji Feller. I u ovoj go-
dini planovi su veliki, a prvo 
veliko događanje je održava-
nje ‘Seljačke bune’. Program 
je predviđen 3. veljače kada će 
se održati tradicionalno ‘Pun-
tanje kmetova’ ispod Gupčeve 
lipe u Gornjoj Stubici, a spek-
takularna ‘Bitka kod Stubi-
ce’ na rasporedu je 10. veljače 
kod Dvorca Stubički Golubo-
vec u Donjoj Stubici. (kk) n

Nakon kraće stanke, vratila 
se autoškola u Pregradu. U sri-
jedu je tako i službeno otvorena 
poslovnica Autoškole ORO, na 
adresi Gorička ulica 1. Otvorenju 
su prisustvovali gradonačelnik 
Marko Vešligaj, vlč. Ivan Mikec, 
predstavnici Policijske ispostave 
Pregrada i DVD-a Stipernica. 

Svi građani i građanke koji 
će u budućnosti imati potre-
be za ovakvom vrstom usluge 
moći će se, bez odlaska u dru-
ge gradove, osposobiti za po-
laganje vozačkog ispita, te ste-
ći vještine koje su neophodne 
za normalno funkcioniranje u 

današnjem svijetu. Dio obu-
ke za kandidate će se održava-
ti i na poligonu koji je u sklo-
pu DVD-a Stipernica uređen za 
tu namjenu. 

- Vlasnicima i zaposlenicima 
autoškole želimo dobrodošlicu 
i puno uspjeha u radu, a pola-
znicima savladavanje vozačkih 
vještina te prometne kulture i, 
naravno, sigurnu vožnju - poru-
čili su iz Grada Pregrade.

Sve dodatne informaci-
je mogu se dobiti na mrežnoj 
stranici Autoškole ORO ili na 
brojeve telefona 098/466-651 i 
091/3963-785. (kk) n

 » nakon kraće stanke

Grad Pregrada od srijede 
ponovno ima autoškolu

Uz veći broj dolazaka, ostvaren je i veći broj noćenja. Zabilježeno je njih 
39.460 što je porast od 34 posto u odnosu na isto razdoblje godinu ranije

Prvo veliko događanje koje sada slijedi 
je održavanje ‘Seljačke bune’. Program 
je predviđen 3. veljače kada će se održati 
‘Puntanje kmetova’, a ‘Bitka kod Stubice’ 
na rasporedu je 10. veljače  

Kornelija Vnučec
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Općina Radoboj ove go-
dine ima na raspolaganju 
3.150.000 eura, a prema riječima 
načelnika Anđelka Topolovca, 
proračun je planiran realno. 

Kako je izjavio za Radio Stu-
bicu, prioritet će biti projek-
ti komunalne infrastrukture. 
Među njima je sanacija klizišta 
u Gornjoj Šemnici na nerazvr-
stanoj cesti Tepuši-Stražnjak vri-
jedna 150.000 eura, a očekuje 
se i sufinanciranje od strane Hr-
vatskih voda. 

Nadalje, tu je sanacija i 
proširenje ceste koja vodi od 
osnovne škole do dječjeg vrti-
ća u vrijednosti preko 250.000 
eura, kao i daljnja modernizaci-
ja nerazvrstanih cesta vrijedno-
sti 132.000 eura. 

Od važnijih investicija, na-
čelnik je izdvojio izgradnju no-
gostupa u zaselku Mikši kako bi 
se izvršilo spajanje s postojećim 
nogostupom, a čime bi nase-
lja Radoboj i Jazvine u potpuno-
sti bili povezani nogostupom uz 
županijsku cestu. 

U planu je i obnova igrališta 
u Gornjoj Šemnici te kupnja ze-
mljišta i izgradnja novog dječjeg 
igrališta u Gorjanima Sutinskim. 
Uz to, u planu je izrada projek-
tne dokumentacije za izgradnju 
nogostupa u zaselku Venca. 

Također, u ovoj godini pro-
vest će se i projekt “Zaželi za 
Radoboj“, kroz koji će pomoć i 
skrb dobiti stari i nemoćni mje-
štani, a vrijedan je 459.000 eura 
i trajat će tri godine. (kk) n

 » načelnik topolovec pobrojao najvažnije projekte

RADOBOJ: Proračun za 2024. 
iznosi 3,15 milijuna eura

Anđelko Topolovec
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Marijabistrička Os-
novna škola već 
godinama uspješ-
no organizira i 

provodi različite humanitar-
ne aktivnosti, a cilj svake je 
pružanje pomoći onima koji-
ma je najpotrebnija. Tako je i 
prošle godine ispričana lijepa 
božićna priča.  

Kako je za Radio Marija 
Bistrica rekao ravnatelj škole 
Dominik Karaić, dobrog ras-
položenja i božićnog duha 
nije nedostajalo.  

- Ovom prilikom želimo za-
hvaliti učenicima, roditeljima 
i učiteljima, koji su bili dio or-
ganizacije i realizacije naših 
humanitarnih akcija. Na po-
trebu naših učenika teškog 
imovinskog stanja i obitelji 
u potrebi iz Vukovara, nismo 
oklijevali i brzo smo se bacili 
u izradu božićnih ukrasa, ra-
zrednih jaslica, prikupljanju 
hrane i drugih potrepština - 
rekao je ravnatelj. 

Održana je tako akcija 
‘Iskra dobrote’ u koju su se 
uključili svi razredni odjeli i 
sekcije koje djeluju pri Uče-
ničkoj zadruzi ‘Srčeke’, a izra-
đivali su se ukrasi na temu 
Božića koji su se potom tre-
će adventske nedjelje proda-
vali na Bistričkom trgu. U toj 
je akciji prikupljeno 417,75 
eura, a sredstva su namijenje-
na učenicima slabijeg imovin-
skog statusa.

Nadalje, održana je i hu-
manitarna akcija ‘Razredne 
jaslice’ u kojoj su također su-
djelovali svi razredi pod vod-
stvom svojih vjeroučiteljica 
i vjeroučitelja, a sve su jasli-
ce potom izložene i proda-
ne. Kroz ovu je akciju priku-
pljeno 350 eura, a spomenuta 
sredstva također su namije-
njena učenicima slabijeg imo-
vinskog statusa.

Isto tako, održana je i ak-
cija ‘Za socijalnu samopo-
slugu humanitarne udruge 

Duga u Vukovaru’ kroz koju 
je prikupljeno i donirano pre-
ko 350 kilograma različitih 
osnovnih prehrambenih i hi-
gijenskih proizvoda, ali i akci-
ja ‘Za 1000 radosti – Na strani 
dobra’ u sklopu nacionalnog 
programa Hrvatskog Caritasa. 
Prikupljala se pomoć za najsi-
romašnije obitelji diljem Hr-
vatske, a uključila se i Osnov-
na škola Marija Bistrica gdje 

 » učenici i učitelji oš marija bistrica ponovno pokazali veliko srce

je sve koordinirala vjerouči-
teljica Barbara Sipina. U toj 
je akciji prikupljeno 450 eura.

- Još jednom hvala svima 
koji su na bilo koji način su-
djelovali u ovim humanitar-
nim akcijama! Hvala svim 
dobrim ljudima koji su nas 
podržali. Hvala svima koji su 
dali svoj prilog, hvala rodite-
ljima naših učenika koji su 
podnijeli veliki financijski te-

Inače, škola već godinama uspješno organizira i provodi različite humanitarne aktivnosti, a 
cilj svake je pružanje pomoći onima kojima je najpotrebnija

Kroz humanitarne akcije prikupili 
preko 1200 eura za najpotrebitije

Održane su akcije ‘Iskra dobrote’, ‘Razredne 
jaslice’, ‘Za socijalnu samoposlugu 
humanitarne udruge Duga u Vukovaru’ i 
akcija ‘Za 1000 radosti – Na strani dobra’ 

ret. Najviše hvala našim uče-
nicima koji su bili neumorni 
u prodaji i izradi svih ukra-
sa, na vas smo posebno pono-
sni. Hvala učiteljima koji su 

usadili našim učenicima pra-
vu vrijednost i ljubav. Dobri 
duh u ljudima je opet prošao 
našom školom - zaključio je 
ravnatelj. (kk) n

Svim organiziranim akcijama uvijek su se rado odazvali svi razredni odjeli Osnovne škole 
Marija Bistrica
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Novomarofski gradona-
čelnik Siniša Jenkač 
i predsjednik Uprave 

Hrvatskih cesta Josip Škorić 
potpisali su Načelni spora-
zum o sufinanciranju radova 
na rekonstrukciji i sanaciji ce-
sta na području grada Novog 
Marofa.  

Potpisanim sporazumom 
Hrvatske ceste obvezuju se 
sufinancirati radove na rekon-
strukciji ceste u Oštričkoj uli-
ci, spoju državne ceste i istoč-

ne obilaznice, u duljini od 300 
metara te na sanaciji dionica 
državnih cesta DC3 i DC24, s 
uređenjem odvodnje i izgrad-
njom nogostupa ukupne dulji-
ne 200 metara.

Ukupna vrijednost radova 
je oko 430.000 eura, za uslugu 
nadzora izdvojit će se 13.000 

eura, sve bez PDV-a, a Hrvat-
ske ceste financirat će 75 po-
sto ukupnih troškova, dok će 
Grad Novi Marof osigurati pre-
ostali dio iznosa.

– Zbog radova na istoč-
noj gradskoj obilaznici, broj-

ni kamioni i bageri koristili su 
upravo Oštričku ulicu za pri-
stup samom gradilištu. Zbog 
toga su nastala znatna ošte-
ćenja na samoj prometnici i 
sada je vrijeme da se ona sa-
niraju. Hrvatske ceste spre-
mno su uskočile i pokrit će 
veći dio troškova, dok ćemo 
jedan manji dio financirati iz 
gradske blagajne – istaknuo 
je gradonačelnik Jenkač, do-
davši da je Novi Marof izgrad-
njom istočne obilaznice dobio 
novu prometnu žilu kucavicu 
koja je gusti promet izmjesti-
la iz gradskog središta te time 
znatno povećala sigurnost 
svih sudionika u prometu.

– Nismo zaboravili niti na 
ostale prometnice, a ulaga-
nje u sanaciju Oštričke ulice 
dokaz je tome – zaključio je 
Jenkač. (kk) n

 » hrvatske ceste financirat će 75 posto ukupnih troškova koji iznose oko 430.000 eura

Kreću veliki asfalterski radovi 
na području Novog Marofa  
Sporazum o sufinanciranju rekonstrukcije i sanacije gradskih cesta potpisali su novomarofski 
gradonačelnik Siniša Jenkač i predsjednik Uprave Hrvatskih cesta Josip Škorić 

U požaru koji se dogodio na 
sam blagdan Svih svetih 2023. go-
dine, u potpunosti je izgorjela 
kuća obitelji Lovrić. Kako ne po-
sjeduju drugu nekretninu pogod-
nu za život, krenula je inicijativa 
za prikupljanje pomoći. Njihovi 
prijatelji, sumještani, vatrogasci, 
predstavnici Grada Novog Marofa 
i lokalnih udruga okupili su se te 
zajedno isplanirali humanitarnu 
akciju kako bi pomogli unesreće-
noj obitelji.

Udruga “Mladi za Marof” pre-
uzela je ulogu koordinatora te je 
prijavila i dobila rješenje za pro-
vedbu humanitarne akcije “Ob-
novimo izgorjelu kuću obitelji 
Lovrić“. Akcija se provodi na po-
dručju grada Novog Marofa od 
15. siječnja do 29. veljače ove go-
dine, a cilj je prikupiti do 50.000 
eura koliko je procijenjeni tro-
šak obnove kuće. Sva prikupljena 
sredstva utrošit će se za plaćanje 
građevinskih usluga i kupnju gra-
đevinskog materijala potrebnog 
za obnovu kuće.

Financijska sredstva priku-
pljaju se na posebnom računu 
udruge “Mladi za Marof” otvore-
nom kod Raiffeisenbank Austria 
d.d. samo za potrebe ove huma-
nitarne akcije “Obnovimo izgorje-
lu kuću obitelji Lovrić”.

IBAN: 
HR8824840081502030961

Za dodatne informaci-
je i upite obratite se na e-ma-
il udruga@mzm.hr ili mobitel 
098/9227-200. (kk) n

 » na blagdan svih svetih 
njihova je kuća izgorjela 
u požaru

NOVI MAROF: 
Humanitarna 
akcija za 
obitelj Lovrić

Potpisanim sporazumom Hrvatske 
ceste obvezuju se sufinancirati radove 
na rekonstrukciji ceste u Oštričkoj ulici 
u duljini od 300 metara te na sanaciji 
dionica državnih cesta DC3 i DC24



20. siječnja 2024. 27Kajkavske kronike - broj 43 27272727272727poslovni svijet 27

KONTROLOR/KA KVALITETE U 
PROIZVODNJI
Mjesto rada: ZLATAR
Traženo radnika: 5
Poslodavac: MIAZ-IVANČIĆ d.o.o. 
za proizvodnju i usluge
Rok za prijavu: 2.2.2024.

FARMACEUTSKI TEHNIČAR/
FARMACEUTSKA TEHNIČARKA
Mjesto rada: KRAPINA
Traženo radnika: 2
Poslodavac: LJEKARNE VODOLŠAK
Rok za prijavu: 31.1.2024.

ADMINISTRATOR/ICA
Mjesto rada: KRAPINA
Traženo radnika: 2
Poslodavac: ALBRA d.o.o. za usluge
Rok za prijavu: 20.2.2024.

FRIZER/FRIZERKA
Mjesto rada: KRAPINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: STUDIO FEN BAR, obrt za 
uljepšavanje, vl. Mirjana Toplak, Krapina, 
Ulica Ljudevita Gaja 38
Rok za prijavu: 1.2.2024.

KONOBAR/KONOBARICA
Mjesto rada: ZABOK
Traženo radnika: 1
Poslodavac: HUNCUT d.o.o. za 
ugostiteljstvo i usluge
Rok za prijavu: 17.2.2024.

VARAŽDINSKA ŽUPANIJA
POMOĆNI RADNIK/POMOĆNA RADNICA 
ZA NJEGU, SKRB I PRATNJU DJECE
Mjesto rada: BIKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Dječji vrtić ‘Čarolija’
Rok za prijavu: 27.1.2024.

RADNIK/RADNICA U KONTROLI KVALITETE
Mjesto rada: JALŽABET
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Wollsdorf Components 
d.o.o. za proizvodnju
Rok za prijavu: 18.2.2024.

GEODET/GEODETKINJA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 1
Poslodavac: GUŽVINEC TOMISLAV ured 
ovl.inž.geodezije
Rok za prijavu: 31.1.2024.

AGRONOM/KA U 
POLJOPRIVREDNOJ LJEKARNI
Mjesto rada: MOŽĐENEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: CIPRO d.o.o. za unutrašnju i 
vanjsku trgovinu i proizvodnju
Rok za prijavu: 21.1.2024.

KRAPINSKO-ZAGORSKA ŽUPANIJA

OSOBNI/A ASISTENT/ICA
Mjesto rada: KRAPINSKE TOPLICE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Društvo multiple skleroze 
Krapinsko - zagorske županije
Rok za prijavu: 31.1.2024.

POMOĆNI/NA MONTER/KA
Mjesto rada: MIHOVLJAN
Traženo radnika: 3
Poslodavac: “REGAL-MONT”, 
elektro-monterski obrt, 
vl. Damir Gojak, Mihovljan 31
Rok za prijavu: 18.2.2024.

NJEGOVATELJ/NJEGOVATELJICA 
STARIJIH OSOBA
Mjesto rada: ZABOK
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Ustanova za 
zdravstvenu njegu - Vlatka Mrzljak
Rok za prijavu: 30.1.2024.

ČISTAČ/ČISTAČICA
Mjesto rada: KRAPINA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: PRESEČKI GRUPA d.o.o. 
za prijevoz, usluge, trgovinu i 
putničku agenciju
Rok za prijavu: 15.2.2024.

SPREMAČ/ICA
Mjesto rada: PREGRADA
Traženo radnika: 1
Poslodavac: DJEČJI VRTIĆ ‘NAŠA RADOST’ 
PREGRADA
Rok za prijavu: 26.1.2024.

STOLAR/STOLARICA
Mjesto rada: KRAPINSKE TOPLICE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Specijalna bolnica za 
medicinsku rehabilitaciju Krapinske Toplice
Rok za prijavu: 26.1.2024.

ČISTAČ/ICA
Mjesto rada: ZLATAR
Traženo radnika: 2
Poslodavac: MIAZ-IVANČIĆ d.o.o.
za proizvodnju i usluge
Rok za prijavu: 2.2.2024.

VOZAČ/ICA DOSTAVLJAČ/ICA MLIJEKA I 
MLIJEČNIH PROIZVODA
Mjesto rada: DESINIĆ
Traženo radnika: 2
Poslodavac: MINI MLJEKARA - VERONIKA 
d.o.o. za proizvodnju, trgovinu i 
ugostiteljstvo
Rok za prijavu: 18.2.2024.

RADNIK/RADNICA U ODJELU KVALITETE
Mjesto rada: JALŽABET
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Wollsdorf Components 
d.o.o. za proizvodnju
Rok za prijavu: 18.2.2024.

MASER/MASERKA - KOZMETIČAR/
KOZMETIČARKA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 1
Poslodavac: Hašperger j.d.o.o.  za 
njegu i održavanje tijela
Rok za prijavu: 31.1.2024.

ODGOJITELJ/ODGOJITELJICA 
PREDŠKOLSKE DJECE
Mjesto rada: TRNOVEC
Traženo radnika: 4
Poslodavac: DJEČJI VRTIĆ ZEKO
Rok za prijavu: 26.1.2024.

ODGOJITELJ/ODGOJITELJICA 
REDŠKOLSKE DJECE
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 1
Poslodavac: DJEČJI VRTIĆ ZEKO
Rok za prijavu: 26.1.2024.

DOSTAVLJAČ/DOSTAVLJAČICA
Mjesto rada: VARAŽDIN
Traženo radnika: 20
Poslodavac: FULL FLAVOUR j.d.o.o.  
za trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 31.1.2024.

VOZAČ/VOZAČICA U DOMAĆEM I 
MEĐUNARODNOM PRIJEVOZU
Mjesto rada: CERJE NEBOJSE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: “TRANSPORTI - LONČAR” 
prijevoz tereta cestom, Darko Lončar, 
Cerje Nebojse 56
Rok za prijavu: 5.2.2024.

POMOĆNI RADNIK NA PILANI (M/Ž)
Mjesto rada: KRIŽOVLJAN
Traženo radnika: 1
Poslodavac: DRVOPROMET-ŠČULEC, d.o.o. 
za proizvodnju i trgovinu
Rok za prijavu: 20.1.2024.

MEĐIMURSKA ŽUPANIJA
DOSTAVLJAČ/ICA
Mjesto rada: PUŠĆINE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: LE’SLASTICE d.o.o. za 
proizvodnju, trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 28.1.2024.

POMOĆNI KUHAR/POMOĆNA KUHARICA
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: LAGANINI d.o.o. za 
trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 25.1.2024.

SKLADIŠTAR/SKLADIŠTARKA
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: BAT d.o.o. za proizvodnju, 
usluge i trgovinu
Rok za prijavu: 31.1.2024.

POMOĆNIK/POMOĆNICA U NASTAVI
Mjesto rada: MURSKO SREDIŠĆE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: OSNOVNA ŠKOLA MURSKO 
SREDIŠĆE
Rok za prijavu: 26.1.2024.

NASTAVNIK/NASTAVNICA RUSKOGA JEZIKA
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: GOSPODARSKA ŠKOLA
Rok za prijavu: 26.1.2024.

KNJIGOVOĐA/KNJIGOVOTKINJA
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: MS SOLUTION j.d.o.o.  
za elektroinstalacijske usluge
Rok za prijavu: 18.2.2024.

ADMINISTRATOR/ADMINISTRATORICA 
(ZA POSLOVE MARKETINGA I PRODAJE)
Mjesto rada: ČAKOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: METIS d.o.o. za trgovinu 
i usluge
Rok za prijavu: 22.1.2024.

SKLADIŠTAR/KA
Mjesto rada: DONJI VIDOVEC
Traženo radnika: 1
Poslodavac: LE’SLASTICE d.o.o. za 
proizvodnju, trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 28.1.2024.

KONOBAR/KONOBARICA
Mjesto rada: NEDELIŠĆE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: KRIKA, obrt za proizvodnju 
i usluge, vl. Robert Kriković, Nedelišće, 
Varaždinska 25 A
Rok za prijavu: 18.2.2024.

SOBOSLIKAR- LIČILAC M/Ž
Mjesto rada: PALINOVEC
Traženo radnika: 2
Poslodavac: ARTIS CONSTRUCT d.o.o. 
za trgovinu i usluge
Rok za prijavu: 29.2.2024.

SKLADIŠNI RADNIK/SKLADIŠNA RADNICA 
U POLJOLJEKARNI
Mjesto rada: MURSKO SREDIŠĆE
Traženo radnika: 1
Poslodavac: KTC proizvodnja, trgovina, 
usluge i turistička agencija, d.d.
Rok za prijavu: 31.1.2024.
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Od prosinca s poslo-
vanjem i prodajom 
automobila u Hrvat-
skoj je započeo kine-

ski Geely, jedan od najvažnijih 
proizvođača vozila u svjetskim 
razmjerima, istinski div auto-
industrije koji globalno godiš-
nje prodaje 10 milijuna auto-
mobila diljem svijeta.

Za one koji su po prvi puta 
čuli za Geely, radi se o vlasni-
ku švedskog Volva, većin-
skom vlasniku britanskog Lo-
tusa, vlasniku gotovo 10 posto 
dionica u Daimleru AG, te je 
pet uzastopnih godina naj-
prodavanija marka osobnih 
vozila u Kini, a njihovu po-
slovnu uspješnost potvrđu-
je i činjenica da se već 11 go-
dina nalaze na prestižnoj listi 

najvećih globalnih kompanija 
“Fortune 500”. 

motor volva
Grupa trenutačno zapošljava 
više od 120.000 ljudi diljem 
svijeta i ima više od 40 proi-
zvodnih i montažnih pogona, 
osam centara za istraživanje 
i razvoj, te šest centara za di-
zajn u Sjevernoj Americi, Eu-
ropi, te Kini i zemljama jugo-
zapadne Azije.

Kako piše Autoklub, Geely 
neprestano traži mogućno-
sti za daljnje povećanje svo-
je tržišne prisutnosti, što čini 
na mnogo načina, između 
ostalog kroz suradnju s dru-
gim proizvođačima automo-
bila (Daimler, Renault, Aston 
Martin...) na raznim projekti-

 » novo lice u gradu: geely, istinski div autoindustrije stigao je u rh, a ac redan iz krapine jedan je od 
zastupnika - požurite, prvi kupac dobiva ekstra popust

ATLAS PRO: ‘Full’ opremljen SUV 
po nevjerojatnoj cijeni - poklon 
kakav ste si oduvijek željeli 

ma, te kroz ulaganja u lokalnu 
proizvodnju u raznim dijelo-
vima svijeta,uključujući Eu-
ropu. Odnedavno je tako je-
dan od trenutno pet njihovih 
prodajno - servisnih centara u 
Hrvatskoj i AC Redan iz Velike 
Vesi kod Krapine. 

Prvi model Geely u Hr-
vatskoj koji se nudi kupcima 

je model Atlas Pro, kompak-
tni SUV s dužinom od 4544 
mm, širinom 1713 mm i visi-
nom 1831mm. Ispod poklopca 
se nalazi elektrificirani 1.5 T-
GDI turbo benzinac sa starter-
generatorom od 177 KS i 300 
Nm dostupnih pri 1500/min, 
koji je uparen sa 7-DCT mje-
njačem s dvostrukom spojkom, 

te je model dostupan s pogo-
nom na sva četiri kotača.

Atlas PRO nudi bogatu se-
rijsku opremu: LED prednja 
svjetla, digitalne instrumen-
te od 7 inča, multimedijski 
sustav s ekranom od 12,3 inča 
osjetljivim na dodir, bluetooth 
hands-free vezu, povezivanje i 
projekciju zaslona pametnog 

Radi se o vlasniku švedskog Volva, većinskom vlasniku britanskog Lotusa, vlasniku gotovo 10 posto dionica u 
Daimleru AG, te je pet uzastopnih godina najprodavanija marka osobnih vozila u Kini

Atlas PRO nudi bogatu serijsku 
opremu: LED prednja svjetla, digitalne 
instrumente od 7 inča, multimedijski 
sustav s ekranom od 12,3 inča osjetljivim 
na dodir, bluetooth hands-free vezu...
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Voditeljica prodaje u AC Redanu, Tihana Puljko u Atlasu PRO
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direktorica prodaje u AC Reda-
nu Tihana Puljko.

Ono što bi možda maknuti 
potencijalnu skepsu kod Hrva-
ta kada se radi o kineskim vo-
zilima, je činjenica da je srce 
automobila, odnosno motor 
Volvo, čiji je Geely vlasnik. 

- To su vozila koja bi, s ob-
zirom na ono što nude i popu-
larnu cijenu koju imaju, sva-
kako trebala biti popularna 

- dodala je Puljko.

flagship model - akcija
I sami smo se uvjerili u kva-

litetu izrade automobila koja 
su na lageru u AC Redanu, od 
kožnih sjedala, do kvalitetnih 
materijala čitavog interijera 
i privlačne vanjštine. Ono što 
će svakako biti plus u odno-
su na konkurenciju, u AC Re-
danu je već nekoliko vozila na 

lageru, dakle čekanja na au-
tomobil nema. 

Cijena za trenutno jedi-
ni model u ponudi s vrhun-
skom opremom Flagship iznosi 
34.990 eura, a povodom lansi-
ranja, uvoznik svakom kupcu 
osigurava set zimskih guma za 
samo 1 euro, dok su na automo-
bilu već montirane ljetne gume.

Valja napomenuti da je na-
vedena cijena za bijelu boju, 
dok je doplata za neku dru-
gu boju dodatnih 500 eura. Iz 

AC Redana kažu nam da ima-
ju posebnu pogodnost - prvi 
kupac automobila Atlas PRO 
kod njih dobiva dodatnih 1000 
eura popusta!

Inače, u prvom kvartalu 
2024. na tržište dolazi i ma-
nji SUV model Coolray, a pre-
ma kraju godine očekuju se i 
drugi modeli. 

Više o Geelyju možete pro-
čitati na službenim stranicama 
Geely Adria. n

(SPONZORIRANI SADRŽAJ)

rom, 5 kamera i 8 ultrazvuč-
nih senzora. ADAS Level 2 uk-
ljučuje inteligentni adaptivni 
tempomat, automatsko koče-
nje u nuždi s detekcijom pje-
šaka, upozorenje pri napušta-
nju prometne trake, pomoć 
pri zadržavanju trake, sustav 
za prepoznavanje promet-
nih znakova...

- Zašto Geely? Radi se o no-
vitetu, za koji smatramo da će 
se pokazati kao odličan po-
tez na našem tržištu, s obzi-
rom na činjenicu da se radi o 
uistinu provjerenim vozilima, 
koja su jako zastupljena u Azi-
ji, a sada se probijaju na eu-
ropsko tržište. Vjerujemo da 
će i hrvatski vozači prepozna-
ti o kako se dobrim vozilima 
radi i da ćemo Geely automo-
bile sve više viđati na hrvat-
skim cestama - kazala nam je 

telefona na multimedijski 
zaslon putem USB-a, sustav 
surround s pogledom od 360 
stupnjeva oko vozila, 18 col-
ne aluminijske naplatke, gri-
janja prednja i stražnja sjeda-
la, grijani upravljač, električno 
podesiva grijana vanjska ogle-
dala, start/stop sustav, inteli-
gentnu kontrola dugih svje-
tala, električno pomicanje 
vozačevog sjedala u 6 smje-
rova, pomoć pri pokretanju i 
spuštanju vozila, elektronič-
ku kontrolu stabilnosti, sustav 
protiv proklizavanja, prednje i 
stražnje parking senzore, gri-
jane mlaznice za pranje vje-
trobranskog stakla...

Atlas Pro nudi se sa širo-
kim spektrom inovativnih si-
stema aktivne sigurnosti i po-
moći vozaču koji su uključeni 
u paket ADAS Level 2 s rada-

Cijena za trenutno jedini model u ponudi 
s vrhunskom opremom Flagship iznosi 
34.990 eura, a povodom lansiranja, uvoznik 
svakom kupcu osigurava set zimskih guma 
za samo 1 euro, dok su na automobilu već 
montirane ljetne gume
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Uz kupnju
zimske 
gume za 1 €

049 382 900
www.geelyadria.com/hr

Velika Ves 2a, Lepajci 
49000 Krapina

Geely Atlas PRO 4x4 s najboljom opremom u klasi
vaš za 34.990 € 

Cijena se odnosi na model Atlas Pro 1.5 TD 48V EMS FLAGSHIP. Prosječna mješovita potrošnja goriva 
6,8 l/100 km. Emisija CO2 163 g/km. Emisijski standard EURO 6. Slike su simbolične. Za tiskarske greške 
ne odgovaramo. Dodatne informacije potražite kod ovlaštenih zastupnika Geely.
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Ako vas je oduvijek zanimalo kako izgleda pro-
slava kineske Nove godine, 4. veljače zaputi-
te se u Dvorac Trakošćan i doživite nezabo-

ravnu proslavu godine zmaja u zmajskom dvorcu! 
Dvor Trakošćan u suradnji s Konfucijevim institu-

tom Sveučilišta u Zagrebu, a uz podršku Veleposlan-
stva Narodne Republike Kine u RH, organizira uzbud-
ljivo druženje od 10 do 16 sati u prostorijama dvorca, 
koje će uključivati cijeli niz aktivnosti za velike i male.

Tako će djeca moći oslikati svoja lica elementi-
ma trakošćanskog i kineskog zmaja, slušati zanimlji-
va predavanja i priče o zmajevima - što o onom do-
maćem, trakošćanskom, što o onom iz daleke Kine 

- te sudjelovati na odabiru najbolje maske/kostima 
na temu zmaja.

S druge strane, odrasli će moći uživati u opušta-
jućim tonovima tradicionalnog kineskog instrumen-
ta - Guzhenga, isprobati tradicionalnu kinesku odje-
ću (Hanfu) te ispisati svoje ime na kineskom jeziku 
i izraditi otisak zmaja na papiru. Uz to, izvodit će se 
prekrasni tradicionalni plesovi - ples kineskog lava 
te ples kineskog zmaja. Sve aktivnosti uključene su 
u cijenu redovite ulaznice za muzej te se dodatno ne 
naplaćuju stoga ne propustite ovu jedinstvenu prili-
ku da doživite spoj kineske i hrvatske kulture u na-
šem zmajskom dvorcu! (kk) n

 » nezaboravna proslava godine zmaja za velike i male

Dvor Trakošćan priprema 
proslavu kineske Nove godine 
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I ove godine Dvor Trakošćan 
se uključuje na već kultnu 
manifestaciju “Noć muze-

ja”, koja će se održati u petak 
26. siječnja. Devetnaesta “Noć 
muzeja” koncipirana je kao di-
namična manifestacija s foku-
som na važnu ulogu muzeja u 
zajednici, a tema ove godine 
je “Muzeji i nova publika”. Tra-
košćan je shodno tome pripre-
mio opširan program namije-
njen svim generacijama na 
kojeg je ulaz, naravno, bespla-
tan, a koji će trajati do ponoći. 

Tako će se u 18 sati održa-
ti otvorenje izložbe Viktora 
Šipeka nakon čega će studen-
ti trube ‘Music Art Educati-
ona’ zajedno sa studentima 
Umjetničke akademije iz Gra-
za održati koncert trube. U 20 
sati održat će se audiovizual-
ni performans “Suđenice” u 
izvedbi “Vuka” i “Ptice”, od-
nosno Domagoja Vukovića i 
Ane Salopek. Audiovizualni 
performans svojim inovativ-
nim i suvremenim pristupom 
narodnoj predaji o vilama, kao 

i zanimanjem i proučavanjem 
staroslavenske mitologije, želi 
doprijeti do nove publike, što 
je i tema “Noći muzeja” 2024. 
Kao produkt promišljanja i ko-
municiranja o ulozi vila, auto-
ri će uživo demonstrirati svo-
ju međusobnu komunikaciju, 
introspekciju i komunikaciju 
s narodnom predajom i mito-
logijom. Spajajući književnost, 
glazbu i likovnost autori ulaze 
u mitološki i arhetipski svijet 
narodnih priča živeći, popula-
rizirajući i njegujući nemateri-

jalnu kulturnu baštinu. Nakon 
toga održat će se i drugi dio 
koncerta trube, a tijekom cije-
le će večeri Rotary Club Trako-
šćan održavati i svoju huma-
nitarnu akciju “Zalogaj nade”.

- Pozivamo sve zainteresira-
ne da se priključe, dožive nova 
iskustva  i ujedno doprinesu 
stvaranju nove publike mu-
zeja - pozivaju iz Dvora Tra-
košćan. (kk) n

 » ulaz je besplatan, a sve će trajati do ponoći

“Noć muzeja” u Dvoru Trakošćan donosi 
bogat program za sve generacije
Iz Dvora Trakošćan pozivaju sve da dođu, dožive nova iskustva i ujedno doprinesu stvaranju nove publike muzeja
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U stalnom postavu nalazi se 705 eksponata. Uz to, veliki broj 
njih se nalazi u studijskoj zbirci u kojoj se nalaze predmeti 
prikupljeni kroz brojna terenska istraživanja

Muzej Radboa jedno je od mjesta 
koje čuva bogatu tradiciju i povi-
jest radobojskog kraja. Posjetitelji 
tamo mogu vidjeti rudarske, geo-

loške i arheološke eksponate te se upoznati 
s bogatom poviješću Radoboja. 

U stalnom postavu Muzeja Radboa na-
lazi se 705 eksponata. Uz to, veliki broj se 
nalazi u studijskoj zbirci u kojoj se nalaze 
predmeti prikupljeni zadnjih nekoliko go-
dina putem arheoloških, geoloških te dru-
gih terenskih istraživanja.  

Radobojski se kraj značajnije razvio na-
kon 1811. godine kada je pronađeno nalazi-
šte samorodnog sumpora. Rudarstvo je na-
stavljeno pronalaskom novog podzemnog 
bogatstva - ugljena - a usporedno s tim, ot-
kriveni su vrijedni fosili i arheološki nala-
zi, pa je Radoboj ujedno postao i stjecište 
vrsnih znanstvenika. 

nalazišta 
- Najbogatije je svjetsko nalazište fosilne flo-
re, fosilnih kukaca, riba i školjka koja potvr-
đuju da je ovdje nekad bilo Panonsko more. 
U Radoboju je pronađena okamina lista vi-
nove loze stara između 12 i 14 milijuna godi-
na koja je ujedno najstarija okamina ovakve 
vrste u Europe. Nalazi fosilnih kukaca poput 
mrava, cvrčaka, skakavaca i cvjetnih osa u svi-
jetu su vrlo rijetki, te je iz tog razloga i rado-
bojska zbirka vrlo dragocjena. Ujedno je na 
području Radoboja otkriveno desetak arhe-
oloških nalazišta iz različitih razdoblja ljud-
ske prošlosti, a četiri su smještena na pro-
storu Strahinjčice i njenom južnom prigorju 
- Crkvišu, Hajdinem zernu, Platu i Podstenju 
- govori nam ravnateljica Muzeja Ivana Ha-
zulin Pospiš. 

Dugu povijest naseljavanja ovih prosto-
ra mogu potvrditi mnogi arheološki nalazi 
s različitih lokacija. Od 2013. godine u Rado-
boju se provode moderna arheološka istra-
živanja, poput arheoloških terenskih pre-
gleda i iskopavanja, kojima je prikupljena 
većina predmeta izloženih u stalnom posta-
vu Muzeja Radboa. 

- Na taj su način sakupljena sva znanja i 
vještine koja čine temelj za buduće genera-
cije i svjedoče bogatom povijesnom identi-
tetu koji je predstavljen u geološkoj, rudar-
skoj i arheološkoj zbirki, a koja je sačinjena 
od vrijednih prirodnih, povijesnih i kultur-
nih eksponata ovog područja. Koncept Mu-
zeja sačinjen je kronološkim redoslijedom 
koji počinje uvodnim filmom o pradavnom 
životinjskom i ribljem svijetu Panonskog 
mora stvarajući pritom dojam da su i gle-
datelji dio te vodene priče. Putem multime-
dije, infokioska, tableta i LCD zaslona osjet-
ljivih na dodir, prelazi se preko muzejskih 
zbirki koje su ujedno popraćene audio i vi-
deo efektima i osvjetljenjem. U muzeju se 
nalazi i niz drugih inovacija, tableta koji re-
prezentiraju 2D i 3D markere putem kojih 
se posjetiteljima dočarava proširena stvar-
nost, a LCD TV zasloni imaju funkciju prika-
za fosilnih nalaza i artefakata putem okre-
tanja za 360 stupnjeva. Sadržaj vezan uz 
zvuk dostupan je i putem dvokanalnih au-
dio slušalica pomoću kojih posjetitelj čuje 

 » za mlade i stare, znatiželjne i kreativne, ljubitelje povijesti i one koji će to tek postati

RADOBOJSKA ENCIKLOPEDIJA: Muzej 
Radboa prava je riznica zanimljive i 
izuzetno bogate povijesti tog kraja  

“
Muzejski postav je interesantan 
svim dobnim skupinama i 
specijaliziranim, stručnim 
grupama posjetitelja koje zanima 
industrijska povijesti, bogati 
arheološki nalazi i očuvani fosili 
koji se mogu samo ovdje vidjeti”

 IVANA HAZULIN POSPIŠ - ravnateljica

intervjue dvojice živućih rudara i rudarske 
pjesme. Tonski zapis vezan je uz onaj sli-
kovni putem kojeg možete rudare i vidje-
ti. Na kraju obilaska na zaslonu osjetljivom 
na dodir možete odgovoriti na dvadeset pi-

tanja i provjeriti znanje o muzejskom po-
stavu - opisuje ravnateljica.

nagrade 
Kvalitetu i posebnost Muzeja Radboa potvr-
đuju i brojne nagrade. Muzej je 2018. godi-
ne nominiran za ‘Živa Award 2018.’, nagradu 
za najbolji Slavenski muzej, a prošle godine 
Muzeju Radboa i Akademiji likovnih umjet-
nosti u Zagrebu dodijeljena je godišnja na-
grada Društva povjesničara umjetnosti Hr-
vatske za zaštitu kulturne baštine u 2022. 
Društvo povjesničara umjetnosti Hrvatske 
u kategoriji zaštite kulturne baštine dodije-
lilo je godišnju nagradu Odsjeku za konzer-
viranje i restauriranje umjetnina Akademi-
je likovnih umjetnosti u Zagrebu i Muzeju 
Radboa za izložbeni i znanstveno-populari-
zacijski projekt ‘SOS za svece - Sveci s bregov 

Vanja Hozmec
info@kajkavskekronike.hr

FO
TO

:  
Fa

ce
bo

ok
, M

uz
ej

 R
ad

bo
a



20. siječnja 2024. 33Kajkavske kronike - broj 43 33333333333333kultura 33

istraživački i konzervatorsko-restauratorski 
radovi na preostalom drvenom inventaru ka-
pele sv. Jakoba na Gorjanima Sutinskim u Ra-
doboju’. Radilo se o dugogodišnjem projektu 
i opsežnim istraživanjima koja su se provodi-
la nad inventarom kapele sv. Jakoba u Gorja-
nima Sutinskim, a u listopadu 2022. godine u 
sklopu Dana općine Radoboj, održan je dvod-
nevni stručno-znanstveni skup koji je prika-
zao sintezu rezultata povijesno-umjetničkih 
i konzervatorsko-restauratorskih istraživa-
nja sačuvanog baroknog inventara nekoć ra-
skošno opremljene kapele sv. Jakoba na Gor-
janima Sutinskim. Ujedno su obuhvaćena i 
nova saznanja s područja arheologije, povije-
sti, povijesti književnosti, etnologije i održi-
vog razvoja, proizašla iz rada više okupljenih 
znanstvenika i stručnjaka kojima je zajednič-
ka poveznica bila upravo Očura i Radoboj. U 
ovom vrlo zanimljivom i neuobičajenom pro-
storu kapele sv. Jakoba organizirana je bila i 
izložba koja je predstavila 13 drvenih skul-
ptura, dvije štafelajne slike i pojedine dijelo-
ve oltarne arhitekture, posljednje materijal-
ne tragove nekoć raskošne barokne opreme 
te iznimne sakralne građevine.

Također, Muzej Radboa dobitnik je i na-
grade ‘Simply the Best’ za 2020. godinu, na-
grade za kvalitetu, inovativnost i kreativ-
nost u turizmu utemeljene 2009. godine 
koju zajednički dodjeljuju UHPA – krov-
na udruga hrvatskih putničkih agenci-
ja i specijalizirani turistički magazin ‘Way 
to Croatia’. 

- Ova vrijedna nagrada valorizira uspješ-
nost rada Muzeja Radboa, promovira boga-

tu radobojsku baštinu, te predstavlja daljnji 
motiv za ulaganja u razvoj Muzeja, muzej-
skih zbirki te kulturnog i kreativnog sadr-
žaja - ističe ravnateljica. 

radionice 
Uz zanimljiv stalni postav kroz kojeg posje-
titelji mogu doista puno naučiti, Muzej or-
ganizira i brojne zanimljive radionice za 
djecu i mlade. 

- Tu je radionica ‘Potraga za rudnim bo-
gatstvom Radoboja’ kroz koju djeca i mla-
di upoznaju stalni postav Muzeja, geologi-
ju Radoboja, a mogu se okušati i u izradi 
geološkog stupa. Također, analiziraju stije-
ne pomoću mikroskopa, te u Muzeju traže 
skriveno rudno blago. Zatim imamo geološ-
ku radionicu ‘Kamen-škare-papir’ gdje dje-
ca, osim što upoznaju stalni postav Muzeja, 
uče o zagonetnim imenima stijena te ana-
liziraju fosile, stijene i minerale koji čine 
muzejski postav. Kroz radionicu ‘Svjetlo u 
tunelu’ im se pričaju priče i legende o ru-
darima i rudarskim svjetlima, a polaznici 
kasnije i sami izrađuju rudarske lampice - 
nabraja ravnateljica.

Tu su još i radionice ‘Život prapovijesnih 
ljudi na prostoru Radoboja’ gdje se polazni-
cima demonstrira izrada prapovijesnih alat-
ki, a potom se u izradi i sami okušaju. Za-
tim je tu radionica ‘Arheološke puzzle’ kroz 
koju se demonstrira rad i alati arheologa, a 
ujedno se polaznike upoznaje s tehnikom 
izrade prapovijesnog keramičkog posuđa. 
Također, upoznaje ih se i s procesom iska-
panja i rekonstrukcije arheoloških predme-

ta, a slažu se i puzzle te se izrađuju predme-
ti od gline na prapovijesni način. 

- Imamo i ‘Radionicu izrade mozaika od 
raznobojnih mozaik kamenčića’ gdje se po-
laznike upoznaje s muzejskim postavom uz 
poseban osvrt na rimski period, upoznaje 
ih se i s izradom mozaika, a kasnije i sami 
izrađuju mozaik po uzoru na rimske. Isto 
tako, imamo i ‘Radionicu izrade fosila’ koji 
se izrađuju od gipsanih odljeva fosila školj-
ki i koji se potom oboje i na njih se stavlja-
ju magneti - kaže Hazulin Pospiš.  

Sve radionice traju oko 45 minuta do sat 
vremena, a cijena radionice iznosi 12 eura 
(za djecu je u cijenu uključen besplatni ulaz 
u Muzej i besplatno stručno vodstvo). Gru-
pe veće od 25 osoba ostvaruju pravo na po-
pust i cijenu od 10 eura.

dođite svi
Uz Muzej, posjetitelji također mogu vidjeti i 
Interpretacijski centar Hižu vinove loze. 

- Interpretacijski centar Hiža vinove 
loze prezentira kulturno-povijesne i geo-
grafske značajke općine temeljene na pro-
nalasku najstarije okamine vinove loze u 
Europi, a pronađene upravo u Radoboju. 
Nalazi se u samoj blizini Muzeja, a posjeti-
telji mogu sudjelovati u doživljaju virtualne 
stvarnosti putem VR naočala. Usto, u Hiži 
vinove loze očekuje ih mnoštvo interaktiv-
nih sadržaja na kojima se mogu vidjeti pro-
stori starih civilizacija koje su bile poznate 
po bogatoj vinskoj kulturi kao i uprizorena 
interaktivna legenda o Čehu, Lehu i Mehu - 
otkriva ravnateljica Hazulin Pospiš. 

- Pozivam sve posjetitelje da dođu u Mu-
zej Radboa, saznaju zanimljive informacije 
o povijesti rudarstva, geologiji i arheologiji 
u Radoboju. Muzejski postav svakako je in-
teresantan svim dobnim skupinama i speci-
jaliziranim, stručnim grupama posjetitelja 
koje zanima industrijska povijesti, bogati 
arheološki nalazi i prekrasno očuvani fo-
sili koji se samo mogu ovdje vidjeti - pozi-
va ravnateljica.

Radno vrijeme Muzeja Radboa je od 
utorka do subote od 9 do 17 sati, a posljednji 
ulaz je u 16 sati. Muzej je otvoren uz pret-
hodnu najavu ponedjeljkom i nedjeljom. 

Cijena ulaznice za djecu, studente i umi-
rovljenike je 5 eura,  a grupe veće od 25 oso-
ba (maksimalno 35) ostvaruju pravo na po-
pust i cijenu od 4 eura. Cijena ulaznice za 
odrasle je 7 eura, a grupe veće od 25 oso-
ba (maksimalno 35) ostvaruju pravo na po-
pust i cijenu od 6 eura. Cijena stručnog vod-
stva iznosi 20 eura na hrvatskom, odnosno 
30 eura na engleskom jeziku. Također, dje-
ca do 7 godina imaju besplatan ulaz (za in-
dividualne posjete i uz članove obitelji). n

“
Muzej je dobitnik nagrade ‘Simply 
the Best’ za 2020. godinu, nagrade 
za kvalitetu, inovativnost i 
kreativnost u turizmu, koja 
valorizira uspješnost rada, 
promovira bogatu radobojsku 
baštinu, te predstavlja daljnji 
motiv za ulaganja u razvoj”

 IVANA HAZULIN POSPIŠ - ravnateljica

Ivana Hazulin Pospiš
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Udruga vinogradara Ma-
rija Bistrica, uz pokro-
viteljstvo Općine Marija 

Bistrica i općinske Turističke 
zajednice, danas organizira 
obilježavanje Vincekovog. 

Doček gostiju je planiran 
na Trgu Pape Ivana Pavla II u 
Mariji Bistrici u 12 sati, a na-
kon pozdrava organizatora i 
nastupa Limene glazbe KUD-
a ‘Lovro Ježek’, oko 12.30 usli-
jedit će odlazak u Vinogorje 
Podgorje Bistričko kod kle-
ti i vinograda Josipa Frajtaka, 
gdje će ceremonijal Vinceko-

vog predvoditi dugogodišnji 
suradnik bistričkih vinogra-
dara dr. sc. Stjepan Pepeljnjak 

– biškup Štef, javlja Radio Ma-
rija Bistrica. 

Već tradicionalno, u pro-
gramu sudjeluju i članovi 
KUD-ova ‘Lovro Ježek’ i ‘Laz’ 
s prijateljima pjevačima, koji 
se okupljaju na Martinje i 
Vincekovo, te glazbeni sastav 
‘Bistrički licitari’, a bit će tu i 
članovi Udruge kuburaša ‘Ma-
rija Bistrica’. 

U programu je i blago-
slov vinograda, a za sve po-

sjetitelje po popularnim ci-
jenama osigurani su kuhano 
vino i kobasice.

Vincekovo će danas pro-
slaviti i Udruga vinograda-
ra Vinski Vrh. Proslava će se 
održati kod klijeti predsjedni-
ka udruge Zdravka Horvatića 
s početkom u 12 sati, a u pri-
godnom programu sudjelovat 
će Župni zbor Svetog Ivana 
Krstitelja Zlatar Bistrica. Na-
kon ceremonijala Vincekovog, 
u planu je druženje uz kobasi-
ce, kuhano vino i svirku grupe 

‘Noćne zvijezde’. (kk) n

 » vesela tradicija

NEMOJTE PROPUSTITI: Čak dvije proslave 
Vincekovog danas u Mariji Bistrici 

U organizaciji Udruge vinara i vinogradara ‘Peharček’, 
danas će se u Gornjoj Stubici obilježiti blagdan sve-
tog Vinka. 

Program proslave započinje u 12 sati svetom misom kod 
Kapelice sv. Vinka u naselju Modrovec (Gornja Stubica), a 
potom se slavlje seli kod Restorana ‘Rody’ (Gornja Stubi-
ca), gdje je okupljanje od 13 sati.

U bogatom kulturno – umjetničkom programu nastu-
pit će Puhački orkestar VZO G. Stubica, Udruga kuburaša 
Marija Bistrica, Hands & Voice - Tomi i Vladek, KUD Stu-
bica, gosti iz Slovenije, Tamburaški sastav Vikendaši, Raj-
ko Suhodolčan, Višnja Škudar, Fiole te Folklorna skupina 
invalida rada grada Zagreba.

Prve radove i vinograd gazde Zdravka Klanjčića blago-
slovit će gornjostubički župnik Nikola Jurković, a meštar 
ceremonijala bit će Željko Novosel. Nakon programa sli-
jedi druženje uz zabavni program i gastro ponudu. (kk) n

 » nakon tradicionalnog blagoslova vinograda, slijedi odlična zabava

Svi na Vincekovo u Gornju Stubicu 

 » ovog ponedjeljka na opg-u petrišić

Na “Vincekovo h Klanjcu” svi ste dobro došli

D ruštvo vinara i vinogradara 
“Antun Mihanović” Klanjec po-
ziva kolege vinare, vinograda-

re i ljubitelje dobrog vina na tradicio-
nalnu proslavu “Vincekovo h Klanjcu 
2024.”

Povodom blagdana sv. Vinka, kla-
nječki vinari i njihovi gosti okupit će 
se u ponedjeljak 22. siječnja s počet-
kom u 10 sati u vinogradu obitelji Pe-
trišić, kojoj će se kao domaćin pro-
slave ove godine pridružiti i obitelj 
Turčić, kako bi svi zajedno, uz moli-
tvu, pjesmu, šalu i puno smijeha, do-
brog vina i gastronomskih delicija, 
proslavili svog nebeskog zaštitnika. 

Tradicionalni početak sezonskih 
radova u klanječkim vinogradima za-
počet će blagoslovom župnika fra Dra-
ge Brgleza, nakon čega će se u dobrom 
i šaljivom raspoloženju, uz spelancije 
iz Križevačkih statuta pod vodstvom 
dobro poznatog vinskoga ‘biškupa’ te 
uz peharnika, zvonara, pjevače i tam-
buraše, orezati prvi trs i na njega obje-
siti najbolje klanječke domaće kobase 
i špek sa željom da godina bude plod-
na i bogata kvalitetnim vinima.

Za sve koji odluče ovogodišnje Vin-
cekovo proslaviti s klanječkim vinarima, 
lokacija OPG-a Petrišić je u Klanjcu, ul. 
Augusta Šenoe 30. Dobro došli! (kk) n

Prve radove i vinograd gazde Zdravka 
Klanjčića blagoslovit će gornjostubički 
župnik Nikola Jurković

Za sve koji odluče ovogodišnje Vincekovo proslaviti 
s klanječkim vinarima, lokacija OPG-a Petrišić je u 
Klanjcu, ul. Augusta Šenoe 30
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Muzej grada Pregrade 
i ove se godine pri-
družuje obilježavanju 

“Noći muzeja”, najveće nacio-
nalne muzejske manifestacije 
u Hrvatskoj koju svake godi-
ne organizira Hrvatsko muzej-
sko društvo. 

Muzej grada Pregrade 
‘Zlatko Dragutin Tudjina’ uk-
ljučuje se u manifestaciju or-
ganizacijom niza zanimljivih 
događanja za sve dobne uzra-
ste. Manifestacija “Noć muze-
ja“ održat će se u petak, 26. si-
ječnja, a tema ovogodišnje 
manifestacije glasi “Muzeji i 
nova publika“.  

Ove godine program “Noći 
muzeja ’24.” u Pregradi zapo-
činje u 17 sati dječjim progra-
mom, uz pričanje i pripovi-
jedanje Tomice Kolara pod 
nazivom “Pregračke priče iz 
davnine“ u Zbirci rudarstva i 
geologije. Pričanje i pripovije-

danje odvijat će se u zamrače-
nom prostoru ‘rudnika’ uz ko-
rištenje naglavnih svjetiljki.

U galeriji Muzeja u 18 sati 
održat će se otvorenje izložbe 
radova “Glavom, srcem i ruka-
ma“ učenika Srednje škole Pre-
grada – Učenički dom. Izlož-
ba se sastoji od radova učenika 
koji će predstaviti svoje stva-
ralaštvo kroz izložene radove, 
nastale korištenjem raznih 
umjetničkih tehnika.

Nakon toga, u 19.30 sati će 
dr. sc. Deniver Vukelić u čita-
onici Knjižnice održati preda-
vanje “Magija na hrvatskome 
povijesnom prostoru”. Na pre-
davanju će se moći saznati što 
je to magija i kako je oblikova-
la našu povijest. Kroz predava-
nje ćemo dobiti odgovore na 
pitanja u kojoj su mjeri magij-
ske predodžbe, prakse i vjero-
vanja utjecali i još uvijek utje-
ču na ljudske živote, kulturu i 
svakidašnjicu. 

Noć muzeja ’24. u Pregra-
di zaključit će se glazbenom 
poslasticom za sve ljubite-
lje klasične glazbe, uz pjevač-
ki recital mezzo-sopranistice 
Arijane Gigliani Philipp i kla-
virsku pratnju Daniela Haluža-
na, s početkom u 21 sat u gale-
riji Muzeja. Na repertoaru će 
se naći djela P. I. Čajkovskog, 
A. Dvořáka, N. A. Rimski-Kor-
sakova, I. pl. Zajca i drugih po-
znatih klasičnih skladatelja. 

Posjet zbirkama stalnog 
postava (Numizmatičkoj zbir-
ci, Zbirci rudarstva i geologije 
i Ljekarničkoj zbirci Thierry), 
kao i ulaz na sva događanja u 
sklopu manifestacije bespla-
tan je za sve posjetitelje.

Inače, Muzej grada Pregra-
de sudjeluje u manifestaciji 

“Noć muzeja” u kontinuitetu 
od 2010. godine. U proteklih 
15 godina u Pregradi je u sklo-
pu manifestacije organizi-
ran čitav niz različitih kultur-
nih događanja, od otvorenja 
izložbi, koncerata, sajmova, 
kvizova, predavanja, radioni-
ca, demonstracija i raznih go-
stovanja. Muzej je na taj način 
dao značajan doprinos razvo-
ju kulture na području grada 
Pregrade i Krapinsko - zagor-
ske županije. 

Detaljni programi događa-
nja svih muzeja koji sudjeluju 
u manifestaciji bit će dostupni 
od 22. siječnja 2024. na web 
stranici “Noći muzeja”! (kk) n

 » ulaz u gradski muzej te je večeri besplatan za sve posjetitelje

Manifestacija “Noć muzeja” 
i ove godine u Pregradi

Dramska sekcija KUD-a ‘Krapina’ 
prvi je ovogodišnji nastup ima-
la prošle subote u Mariji Bistri-

ci, gdje je u tamošnjem Domu kulture 
oduševila i nasmijala publiku sa svojom 
predstavom ‘Spoj na slepo’, donosi Ra-
dio Marija Bistrica.

Autorica teksta je Marina Đurasek, 
predstavu je režirala Anita Tušek, dok 
su asistentice režije Valerija Kiseljak i 
Andrea Krkalo. Za kostime su se po-
brinule Branka Hajster i Andrea Kr-
kalo, a za glazbu Štefica Dolovčak i 
Anita Tušek.

Inače, Kulturno-umjetničko druš-
tvo ‘Krapina’ osnovano je 2009. godi-
ne te je do 2020. djelovalo u tri skupi-
ne: dramskoj, folklornoj i tamburaškoj. 
U veljači 2022. godine donijeta je od-
luka o ponovnom pokretanju dramske 
sekcije. Od tada do danas realizirano 
je 40-ak nastupa u Sloveniji, Krapin-
sko - zagorskoj, Varaždinskoj, Međi-
murskoj i Zagrebačkoj županiji. S ovom 
predstavom u veljači su već dogovore-
ni nastupi u Krapinskim Toplicama u 
bolnici 15. veljače i u Zlatar Bistrici 17. 
veljače. (kk) n

 » kud krapina novu sezonu otvorio nastupom u mariji bistrici

‘Spoj na slepo’ oduševio bistričku publiku

Inače, Muzej grada Pregrade sudjeluje u manifestaciji “Noć muzeja” u kontinuitetu od 2010. godine, a u proteklih 15 
godina u Pregradi je u sklopu manifestacije organiziran čitav niz različitih kulturnih događanja
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KUD je osnovano 2009. godine, a u veljači 2022. godine 
donijeta je odluka o ponovnom pokretanju dramske sekcije



36 20. siječnja 2024. Kajkavske kronike - broj 4336363636363636 sport36

Već tradicionalno za ovo 
doba godine, zabijelila 
se padina kod Žitnice 
u Svetom Križu Začre-

tju. Skijaški klub ‘Stars’ tamo 
još od 2015. uveseljava mje-
štane, pogotovo one najmla-
đe, skijaškim poligonom koji 
i danas, nakon punih devet go-
dina, i dalje s veseljem privla-
či mještane kao i prve godine. 

Minusi koji su bili prote-
klog tjedna dobro su isko-
rišteni, staza je napravljena, 
snijega ima dovoljno,  pa je 
sve spremno i za popularnu 
školu skijanja koja je krenula 
ovog vikenda. Kako kaže taj-
nik kluba Igor Perhot, interes 
je, kao i svake godine, velik.  

- Naša škola skijanja na-
pravljena je prema licenci-
ranom programu Hrvatskog 
zbora učitelja i trenera skija-
nja, namijenjena je djeci svih 
uzrasta, no treba istaknuti da 
je staza prvenstveno pripre-
mljena i namijenjena početni-
cima. S druge strane, oni koji 
već znaju skijati, ovdje samo 
usavršavaju svoje vještine 
kako bi mogli ići na ozbiljni-
ja skijališta - kaže Perhot. 

Škola će se, prema planu, 
održavati vikendima u jutar-
njem terminu, a s obzirom na 
to da sve jako ovisi o vremen-
skim uvjetima, okvirno će tra-
jati mjesec i pol dana. Iz Klu-
ba kažu da će se potruditi, 
kao i svake godine, da snjež-
ne radosti produže koliko god 
je to moguće. 

- Mi cijelu sezonu prati-
mo kakva će biti temperatu-

ra i kakvi će biti vremenski 
uvjeti, te smo uvijek spremni 
da, kada uvjeti to dozvole, ra-
dimo dodatni snijeg da pro-
duljimo zimske uvjete koliko 
možemo, na radost svih, a po-
sebice najmlađih. Teško nam 
je precizno odrediti koliko će 
škola točno trajati, no pogle-
damo li unazad nekoliko go-
dina, sezona nam je većinom 
trajala oko mjesec i pol dana, 
ponekad i duže - kaže Perhot.  

Svi koji su zainteresirani 
za sudjelovanje u školi ski-
janja Skijaškog kluba ‘Stars’ 
mogu se javiti na broj telefo-
na 098/857-832 (Igor Perhot), 
ili mogu kontaktirati Klub pu-
tem njihovih društvenih mre-
ža (Facebook, Instagram). 

- Želimo iskoristiti ovaj 
zimski period najviše što mo-
žemo, posebice zbog najmla-
đih koji zimi nemaju na iz-
bor baš velik broj aktivnosti 

 » sveti križ začretje: zahvaljujući skijaškom klubu ‘stars’, ponovno se zabijelila padina kod muzeja žitnica

na otvorenom. Želimo ih ani-
mirati, kao i njihove rodite-
lje, da provode što više vre-
mena u prirodi, da budu na 
svježem zraku te da uvide 
da, kako kaže ona poznata 
izreka, ‘Ne postoji loše vrije-
me, samo loša odjeća’ - poru-
čuje tajnik. 

Uz popularnu školu skija-
nja, Klub se bavi i raznim dru-
gim aktivnostima pa je tako 
proteklog vikenda, u suradnji 
s Hrvatskom udrugom ljubi-
telja skijanja i snowbordanja 

Škola je napravljena prema licenciranom programu Hrvatskog zbora učitelja i trenera skijanja, a 
namijenjena je djeci svih uzrasta. Zainteresirani se mogu javiti na broj telefona 098/857-832, ili 
mogu kontaktirati Klub putem njihovih društvenih mreža (Facebook, Instagram)

Ovog vikenda kreće nova 
sezona škole skijanja

(HULJS), organizirao jednod-
nevni izlet u austrijski Na-
ssfeld. Sve je prošlo odlično, 
a odaziv je bio velik čemu u 
prilog ide i činjenica da je za 
Austriju išlo čak 10 autobusa.

- U sklopu izleta smo u su-
radnji s HULJS-om organizi-
rali i utrku Kupa Hrvatskog 
zagorja, Memorijal ‘Srećko 
Tomić’, koja se boduje za Kup 
Hrvatske u rekreativnom ski-
janju, a i tu je interes bio jako 
velik. Moram istaknuti da je 
velik broj sudionika, naših 

Zagoraca, osvojilo medalje i 
ostvarilo sjajne plasmane - ot-
krio je naš sugovornik te za 
kraj dodao: 

- Svima koji su sudjelova-
li u realizaciji izleta, ali i oni-
ma koji sudjeluju u stvara-
nju našeg poligona u Svetom 
Križu Začretju, želim zahva-
liti na pomoći. Teško je odra-
diti neke stvari ako ih radite 
sami. Uz podršku i pomoć se 
uvijek može napraviti puno 
više i puno bolje - zaključio 
je Perhot. (Vanja Hozmec) n

Igor Perhot

Izlet u Nassfeld
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 » sportske igre mladih: u konjščini najspretniji bili ‘konjići’ u sastavu hana hopek, dolores husinec, manuel čukelj i emanuel vitković 

Počela 28. sezona najveće europske 
amaterske sportske manifestacije

Sportske igre mladih 
28. sezonu započele 
su sportsko-edukativ-
nim programom “Zero 

Waste – Budi dio igre – Ču-
vajmo naš planet“ u sklopu 
kampanje o očuvanju okoli-
ša, razvrstavanju otpada i re-
cikliranju u Krapinsko - zagor-
skoj županiji.

nova sezona
Kao najveća amaterska sport-
ska manifestacija u Europi čiji 
je cilj promicanje zdravih ži-
votnih navika kroz druženje 
i sport, Sportske igre mladih 
prepoznale su mogućnost da 
kroz svoju platformu doprine-
su održivom razvoju te među 
djecom, mladima i zajednica-
ma diljem Hrvatske promo-
viraju i rade na unapređenju 
održivih praksi u zaštiti na-
šeg okoliša.  

– “Zero Waste” kampa-
njom započeli smo novu se-
zonu Igara, a kako uz promo-
ciju sporta i sportskog načina 
života među našim sudionici-
ma implementiramo i poziti-
van utjecaj na nove životne 
navike, edukaciju ćemo pro-

voditi tijekom cijele sezone 
na svim našim natjecanjima 
na kojima će ove godine su-
djelovati više od 110.000 dje-
ce i mladih – istaknuo je Ti-
homir Gudić, izvršni direktor 
Sportskih igara mladih.

“Zero Waste” jedinstven 
je projekt koji mlade na kre-
ativan način educira kroz 
igru i sport, a radnje koje 
su kroz to provedene djeca 
lakše i prirodnije usvajaju 
i prakticiraju u svakodnev-
nom životu. Kroz edukativ-
nu pitalicu mlade se potiče 
da sami, logičkim zaključci-
ma nalaze uzroke i rješenje 
problema održivog razvoja, 
dok je drugi dio – sportski, 
posvećen praktičnom dije-
lu razvrstavanja otpada na 
SIM poligonu.

Djecu u Osnovnoj školi 
Konjščina najviše je razvese-
lio zeleni SIM poligon, a za 
natjecatelje je navijao i rav-
natelj škole Zoran Vuger. U 
spretnosti i razvrstavanju 
otpada najvještiji su bili ‘Ko-
njići’ u sastavu Hana Hopek, 
Dolores Husinec, Manuel Ču-
kelj i Emanuel Vitković.

Kreativnost i inovativnost 
kampanje Sportskih igara mla-
dih prepoznala je i Hrvatska 
udruga za odnose s javnošću te 
ju je nagradila srebrnim Grand 
Prixom u kategoriji Ustanove, 
udruge i organizacije, što je 
ujedno bila i najviša dodijelje-
na nagrada u toj kategoriji.  

prijave
Tijekom siječnja Igre će posje-
titi sve županije u Hrvatskoj, a 
održat će se ukupno 30 “Zero 
Waste“ evenata. Ovom kampa-
njom želi se doprinijeti što po-
zitivnijem utjecaju na okoliš i 
pružiti rješenja za izazove po-
vezane s ambalažom, u skladu 
s višegodišnjim projektom Svi-
jet bez otpada. 

Sportske igre mladih pru-
žaju priliku djeci osnovnoš-
kolskog i srednjoškolskog 
uzrasta da od siječnja do ruj-
na besplatno sudjeluju u vr-
hunsko organiziranim natje-
canjima u 10 sportova.  

Otvorene su prijave za sve 
sportske discipline: mali no-
gomet, rukometni turnir, tur-
nir u uličnoj košarci, turniru 
u odbojci i odbojci na pijesku, 
FIDE turnir u šahu, stolnom 
tenisu, Cup u tenisu, graničar 
i atletika u sklopu Dana spor-
ta). Pravo sudjelovanja ima-
ju svi pojedinci i sve slobod-
no formirane ekipe, ljubitelji 
zdravog načina života i dru-
ženja, a ne samo djeca koja se 
aktivno bave sportom. Prijave 
su otvorene na: sportskeigre-
mladih.com/hr. (kk) n

Cilj manifestacije je promicanje zdravih životnih navika kroz druženje i sport, 
doprinos održivom razvoju te među djecom, mladima i zajednicama diljem 
Hrvatske promovirati i raditi na unapređenju održivih praksi u zaštiti okoliša

“   
 Edukaciju ćemo provoditi tijekom 

cijele sezone na svim našim 
natjecanjima na kojima će ove 
godine sudjelovati više od 110.000 
djece i mladih”

 TIHOMIR GUDIĆ  - izvršni direktor Sportskih igara mladih
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Policijski službenici su u uto-
rak oko 17 sati u Svetom Kri-
žu Začretje zaustavili 61-go-

dišnjeg vozača teretnog vozila za 
kojeg je utvrđeno kako je upravljao 
vozilom pod utjecajem alkohola od 
1,96 promila.

- Vozaču je određeno zadržava-
nje do prestanka djelovanja opoj-
nog sredstva, alkohola, te zbog 
počinjenog prekršaja iz Zakona 
o sigurnosti prometa na cestama, 
protiv njega slijedi podnošenje Op-
tužnog prijedloga Općinskom sudu 
u Zlataru s predloženom ukupnom 
novčanom kaznom od 1300 eura 
te zabranom upravljanja motor-
nim vozilom ‘B’ kategorije u tra-
janju od tri mjeseca - stoji u izvje-
šću policije.

Također, u utorak su oko 17.30 
sati u Tuheljskim Toplicama poli-

cijski službenici zaustavili 49-go-
dišnjeg vozača osobnog vozila za 
kojeg je utvrđeno kako je uprav-
ljao vozilom za vrijeme dok mu je 
izrečena mjera zabrane upravlja-
nja motornim vozilom, istekao mu 
je rok važenja vozačke dozvole i 
osobne iskaznice, a upravljao je vo-
zilom kojem je istekla polica osigu-
ranja i važenje tehničkog pregleda.  

- Zbog počinjenih prekršaja iz 
Zakona o sigurnosti prometa na 
cestama, Zakona o obveznim osi-
guranjima u prometu i Zakona o 
osobnoj iskaznici, protiv 49-go-
dišnjaka slijedi podnošenje Optuž-
nog prijedloga Općinskom sudu u 
Zlataru s predloženom ukupnom 
novčanom kaznom od 2300 eura 
te zabranom upravljanja motornim 
vozilom ‘B’ kategorije u trajanju od 
tri mjeseca - kažu iz PU KZ. (kk) n

 » zagorska policija zaustavila dva ‘bisera’ za volanom

Jedan je bio pijan i ostao bez vozačke, a drugome 
ju nisu ni mogli oduzeti jer je već kod policije
 Jedan je kažnjen s 1300 eura i zabranom upravljanja vozilima 'B' kategorije na tri mjeseca, a drugi s 2300 eura i 
zabranom upravljanja vozilima 'B' kategorije na tri mjeseca

U srijedu se oko 20 sati u Novom Golubovcu dogodila prometna nesreća u kojoj je 
nastala materijalna šteta.

Kako su izvijestili iz PU krapinsko – zagorske, do prometne nesreće došlo je 
kada je 30-godišnji vozač osobnog vozila pri izlasku iz zavoja prešao u traku namijenjenu 
vozilima iz suprotnog smjera i udario u osobno vozilo kojim je upravljao 35-godišnji vozač.

Potom, 30-godišnjak koji je izazvao prometnu nesreću napustio je mjesto događaja 
ne ostavivši vozaču iz drugog vozila osobne podatke i podatke o vozilu.

Nakon pola sata, 30-godišnjak se vratio na mjesto događaja i policijski službenici su 
nadzorom utvrdili kako je upravljao vozilom pod utjecajem alkohola od 2,52 promila, da 
nije tijekom vožnje koristio sigurnosni pojas i kako mu je istekla vozačka dozvola.

Protiv 30-godišnjaka slijedi podnošenje optužnog prijedloga nadležnom sudu zbog 
počinjenih prekršaja iz Zakona o sigurnosti prometa na cestama. (nt)) n

 » pijani 30-godišnjak se zabio u drugi auto pa pobjegao. nakon pola sata se ipak vratio na mjesto nesreće 

Napravio krš i lom u Novom Golubovcu

 » još dvoje zagoraca nasjelo i ostalo bez nekoliko tisuća eura

Zapamtite, ako vas 
netko nazove i kaže da 
ste zaradili novce, lažu!

U ponedjeljak je PU krapinsko 
- zagorska zaprimila prijavu 
59-godišnjaka kako ga je na-

zvala nepoznata ženska osoba i re-
kla mu kako je trgovanjem kripto-
valutama zaradio više tisuća eura. 
Potom, nepoznata osoba poslala 
mu je internetsku poveznicu u koju 
je nakon otvaranja upisao podatke 
svoje bankovne kartice, nakon čega 
je primijetio kako mu je bankov-
nog računa skinuto više tisuća eura. 

Također, jedan je 30-godišnjak 
prijavio kako ga je nazvala nepo-

znata muška osoba i rekla mu 
kako je trgovanjem kriptovaluta-
ma zaradio nekoliko tisuća eura. 

- Potom ga je preko internet-
ske aplikacije kontaktirala ne-
poznata osoba i poslala mu po-
veznicu internetske stranice s 
uputama. 30-godišnjak je potom 
otvorio link, upisao podatke svo-
je bankarske kartice, nakon čega 
mu je s bankovnog računa skinut 
novčani iznos od nekoliko tisu-
ća eura - stoji u priopćenju po-
licije. (kk) n

Utvrđeno je kako je vozač u krvi imao čak 2,52 promila 
alkohola, da nije koristio sigurnosni pojas, a ni vozačka 
dozvola mu nije bila valjana
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 Po provjerenom receptu, ljudima se šalju linkovi gdje onda 
oni upisuju podatke svojih bankovnih kartica. Rezultat? 
Bankovni računi im naglo ‘smršave’
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 » čak 75 preko ograničenja

Tijekom pojačanog nadzora prometa proteklog vikenda, na području 
koje sigurnosno pokriva PU krapinsko - zagorska utvrđeno je ukupno 
197 prometnih prekršaja

DIVLJAK: Kroz Galovec 
Začretski jurio 155 km/h

Tijekom pojačanog nad-
zora prometa proteklog 
vikenda, na području 

koje sigurnosno pokriva Po-
licijska uprava krapinsko - za-
gorska utvrđeno je ukupno 
197 prometnih prekršaja i to 
78 prekršaja nepropisne br-
zine kretanja vozila, 44 pre-
kršaja ne korištenja sigur-
nosnog pojasa u vozilu, 19 
prekršaja nepropisne upotre-
be mobitela tijekom vožnje, 11 
prekršaja upravljanja vozilom 
pod utjecajem alkohola i 45 
ostalih prekršaja u prometu. 

dozvoljeno 80
- Najveća nepropisna brzina 
kretanja vozila utvrđena je u 
subotu 13. siječnja 2024. go-
dine, oko 14 sati, na DC677 u 
Galovcu Začretskom od 155 
km/h na dijelu ceste gdje je 

prometnim znakom brzina 
ograničena na 80 km/h. Vla-
sniku vozila slijedi zahtjev za 
dostavu podataka o vozaču i 
potom izdavanje obaveznog 
prekršajnog naloga - stoji u pri-
općenju policije.

u 13 imao 2,07
Također, najveća očitana kon-
centracija alkohola u organiz-
mu utvrđena je u nedjelju, 14. 
siječnja, oko 13 sati, prilikom 
nadzora prometa u Zlataru, 

kada je 64-godišnjak uprav-
ljao osobnim automobilom s 
2,07 promila alkohola u orga-
nizmu. Zbog počinjenog pre-
kršaja iz Zakona o sigurnosti 
prometa na cestama, pro-
tiv njega se podnosi optuž-
ni prijedlog kojim se pred-
laže ukupna novčana kazna 
u iznosu od 1300 eura te za-
štitna mjera zabrane uprav-
ljanja motornim vozilima ‘B’ 
kategorije u trajanju od tri 
mjeseca. (kk) n

U ponedjeljak se oko 19 
sati u Brezju dogodila promet-
na nesreća s materijalnom šte-
tom. Do nesreće je došlo kada je 
66-godišnji vozač osobnog vozi-
la uslijed neprilagođene brzine 
sletio s kolnika u odvodni kanal 
i udario u betonski most. 

- Policijski službenici su oba-
vili očevid tijekom kojeg je vo-
zač odbio alkotest, vrijeđao je 
policijske službenike i nije htio 

dati na uvid prometnu i vo-
začku dozvolu. Vozač je uhićen 
i protiv njega je podnesen op-
tužni prijedlog zbog počinjenih 
prekršaja iz Zakona o sigurnosti 
prometa na cestama te prekrša-
ja iz Zakona o prekršajima pro-
tiv javnog reda i mira, te će da-
nas biti doveden na sud - stoji u 
priopćenju koje je objavila Po-
licijska uprava krapinsko - za-
gorska. (kk) n

 » 66-godišnjak napravio šou u brezju

Skrivio prometnu, odbio 
alkotest, pa još k tome 
izvrijeđao policajce

Policijska uprava krapinsko 
- zagorska objavila je detalje 
nesreće koja se u ponedjeljak 
navečer, oko 20 sati, dogodila u 
Zaboku. Do nesreće je došlo u 
Ulici Grabrovec, a vozač osob-
nog automobila zadobio je teš-
ke tjelesne ozljede.

- 51-godišnjak koji je uprav-
ljao osobnim automobilom, br-
zinu kretanja nije prilagodio 

stanju na kolniku, uslijed čega 
je izgubio nadzor nad vozilom 
te sletio na prometni otok i 
udario u metalni stup električ-
ne mreže - napisali su iz zagor-
ske policije.

Vozilom Hitne medicin-
ske pomoći prevezen je u Opću 
bolnicu Zabok gdje su mu 
utvrđene teške tjelesne oz-
ljede. (kk) n

 » nije prilagodio brzinu stanju na cesti

ZABOK: Smartom se zabio 
u stup. Teško je ozlijeđen

“
Vlasniku vozila slijedi zahtjev 
za dostavu podataka o vozaču 
i potom izdavanje obaveznog 
prekršajnog naloga”   
PU KRAPINSKO-ZAGORSKA
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OBAVIJESTI O SMRTI

Predajte osmrtnice na adresi osmrtnice@kajkavskekronike.hr
Obavijesti o smrti, posljednje pozdrave, sjećanja i zahvale predajte putem e-maila.

Stjepan Večerić
Sopot, Pregrada

1931. - 2024.

iz Čakovca

preminuo u četvrtak, 

18. siječnja 2024. godine, 

nakon kratke bolesti 

u 81. godini života

Josip Mikša

Mihaljekov Jarek, Krapina 

preminuo u ponedjeljak, 

15. siječnja 2024. godine,

 u 81. godini života 

Bruno Batinčić

iz Svetog Križa

preminuo u srijedu, 

17. siječnja 2024. godine, 

nakon duge i teške bolesti 

u 65. godini života

iz Čakovca

preminula u srijedu, 17. siječnja

 2024. godine, u 89. godini života

Katarina Šinko 
rođ. Butković

Mario Kukolja
Varaždin

46 godina

Ivan Cesarec
Škalinova, Zagreb (Gorjakovo)

1943. - 2024. 

Vladimir Cepanec
Varaždin 

79 godina

Barbara Volarić
Novi Marof

89 godina 

Božena ivić
Varaždin 

82 godine 

Ivanka Sedlar
Novi Marof

79 godina 

Nada Hrgar
Zagreb

80 godina

Nada Mezak
Novi Marof

70 godina 

Franjo Hartman
Zagreb

90 godina 

Rudolf Jaklin
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Kemal  
Monteno

21. siječnja 2015. 
godine - umro 
Kemal Monteno, 
pjevač, kantautor i 
šansonjer. Pjevač je 
izgubio životnu bit-
ku uslijed komplikacija 
koje su nastale nakon tran-
splantacije bubrega. Kemal je ti-
jekom svoje bogate karijere sura-
đivao s brojnim glazbenicima kao 
što su Oliver Dragojević, Arsen De-
dić, Zdravko Čolić, Tereza Kesovija 
i drugi. Kemal Monteno je živio na 
relaciji između Sarajeva i Zagreba, 
a njegov je glazbeni put bio ispu-
njen brojnim nastupima na doma-
ćim festivalima i bogatom koncer-
tnom aktivnošću. Ostvario je i niz 
velikih dueta. Neki od njih s duet 
s Oliverom Dragojevićem, Borisom 
Novkovićem, Goranom Karanom, 
Crvenom jabukom,… Iza Montena 
ostale su pjesme koje će ga uvijek 
čuvati od zaborava: Nekako s pro-
ljeća, Nije htjela, Daleko, Vratio sam 
se živote. 
foto: screenshot/Youtube 

Audrey  
Hepburn

20. siječnja 1993. godine - umrla 
Audrey Hepburn, američka filmska 
i kazališna glumica nagrađena Os-
carom, manekenka i humanitarka. 
Glumom se počela baviti zbog zara-
de kojom je pomagala svojoj maj-
ci jer su se nalazile u teškoj finan-
cijskoj situaciji. Njezina prva velika 
uloga bila je u filmu iz 1951. - The 
Secret People u kojem je glumila 
balerinu. Odabrana je za igranje na-
slovne uloge u Broadwayskoj glaz-
benoj komediji Gigi. Za svoju debi-
tantsku ulogu osvojila je nagradu 
“Theatre World Award”. Zatim joj je 
ponuđena uloga u filmu Praznik u 
Rimu s Gregoryem Peckom. Za glu-
mu u spomenutom filmu  osvojila 
je Oscara za najbolju glumicu. Film 
Praznik u Rimu, Hepburn je učinio 
zvijezdom te stoga nije skrivala 
da je to njezin najdraži film koji je 
snimila. 
foto: screenshot/Youtube 

Svjetski Dan 
kokica

19. siječnja - svjetski Dan kokica. 
Kokice su naziv za zrna posebne 
vrste kukuruza koje nastaju pri za-
grijavanju na oko 200 °C . Kukuruz 
koji je danas svima dobro poznat, 
potekao je od zrna koja su rasla na 
stabljikama biljke veličine pšeni-
ce. Negdje usput, netko je shvatio 
kako zagrijavanjem zrna kukuruza 
one eksplodiraju i time otkrivaju 
svoju finu, mekanu unutrašnjost.  
Kokice sadrže beta-karoten te 
imaju visok sadržaj antioksidan-
sa što znači da su kokice zapravo 
zdrava grickalica. Kokice se najče-
šće konzumiraju prilikom gleda-
nja filmova, doma ili u kinima. La-
ko se pripremaju – na štednjaku 
ili u mikrovalnoj pećnici i vrlo su 
ukusne. Kokice su prirodna hrana 
s mnogim pozitivnim učincima na 
organizam i svakako ih je dobro 
uključiti u prehranu.
foto: Pexels V
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https://www.zagorje-international.hr/
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 » intervencija se pretvorila u pravu spasilačku avanturu
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SJEVEROZAPADNA HRVATSKA       VRIJEME U IDUĆIH 6 DANA

ned sriutopon
21. siječnja 22. siječnja 23. siječnja 24. siječnja

Pretežno
sunčano

Pretežno
oblačno

-5 min -9

Pretežno
oblačno

Pretežno
oblačno

čet
25. siječnja

Pretežno
oblačno

3 min -10 8 min 1 9 min 2 10 min 1

sub
20. siječnja

Pretežno
sunčano

-2 min -6

U četvrtak je u Krapini spašeno 
mladunče jastreba. Ozlijeđena ži-
votinja uočena je pokraj Franje-

vačkog samostana, nakon čega su ljudi 
nazvali komunalno redarstvo.

Intervencija se pretvorila u pravu 
spasilačku avanturu.

Komunalci su pronašli ozlijeđenog ja-
streba koji se već otežano kretao. Jastreb 
je zbrinut u koordinaciji s ovlaštenim 
ustanovama Ministarstva gospodarstva 

za provođenje oporavka strogo zaštiće-
nih životinja iz prirode Republike Hrvat-
ske, nakon čega je privremeno smješten 
u oporavilište, odakle će nakon ozdrav-
ljenja biti vraćen u prirodno stanište.

Iz Grada Krapine zahvaljuju građani-
ma na dojavi i svim sudionicima koji su 
brzo pomogli u spašavanju ove ozlijeđe-
ne i strogo zaštićene životinje, a posebno 
Zoološkom vrtu Grada Zagreba i Udruzi 
za zaštitu divljih životinja ‘AWAP’. (mp) n

U Krapini spašen mladi jastreb. 
Pronašli su ga komunalci

Ptica je zbrinuta u 
koordinaciji s ovlaštenim 
ustanovama Ministarstva 
gospodarstva za provođenje 
oporavka strogo zaštićenih 
životinja iz prirode 
Republike Hrvatske


